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PROTOKÓŁ NR II/2017 

z obrad II Sesji zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
która odbyła się w dniu 26 stycznia 2016r. w godz. 13.00 – 18.00 

w Sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 

 

Podjęto uchwały: 
 

II.1.2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

II.2.2017 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2017 rok   

II.3.2017 w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 3 
wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z 
siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15 w Szkołę 
Podstawową nr 3 Mistrzostwa Sportowego, 

II.4.2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z innymi 
miasta w sprawie zasad nauczania religii innych kościołów i 
związków wyznaniowych, 

II.5.2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy 
skrzyżowaniu Alei Józefa Piłsudskiego i ul. A. Bożka w 
Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem C 96, 

II.6.2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonych przy  
ul. Zamłynie, 

II.7.2017 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII.127.2016 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016r. w sprawie 
wygaszania zarządu Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego w 
Jastrzębiu-Zdroju nad mieniem komunalnym stanowiącym 
targowisko zlokalizowane na terenie Osiedla 1000-lecia w 
Jastrzębiu-Zdroju, 

II.8.2017 w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz 
rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 
niepubliczne żłobki i kluby dziecięce na terenie Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

II.9.2017  w sprawie rozpatrzenia skargi osoby fizycznej,  

 
 
Ad. 1 
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Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia II  Sesji zwyczajnej  Rady Miasta dokonał Łukasz Kasza- 
Przewodniczący Rady Miasta, który powitał zebranych. W sesji nie uczestniczyli 
Radni – Małgorzata Filipowicz, Anna Toborowicz oraz Roman Foksowicz – 
usprawiedliwieni.  
 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał  
otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2 
 
Wybór Komisji uchwał i wniosków  

 
Magiera Bernadeta 
 - W imieniu Klubu Radnych Dla Jastrzębia  zgłaszam do pracy radnego Józefa 
Kuberę – wyraził zgodę.  
 
Damian Gałuszka  
 - W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa zgłaszam do pracy radną 
Iwonę Rosińską – wyraziła zgodę.  

Mirosław Kolb 
- W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy radnego   
Szymona Klimczaka - wyraził zgodę. 
 
 
Głosowanie radnych: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
- Stwierdzam, że skład komisji uchwał i wniosków został przyjęty większością 
głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.    
 
Ad. 3 
 
Przyjęcie Protokołów z XIV i I Sesji Rady Miasta.  
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
- Czy są pytania, uwagi do protokołów. Nie ma, nie widzę.  Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem protokołów z XIV i I  Sesji Rady Miasta? 
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Głosowanie radnych: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła większością głosów protokoły z Sesji RM.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego 
protokołu.    
 
Ad. 4 
 
Zgłaszanie interpelacji  
 
Andrzej Matusiak i Mirosław Lęga w sprawie: 
 - zakupu tablic informacyjnych dla zarządów osiedli i sołectw, 
 Andrzej Matusiak w sprawie: 
- kosztów zatrudnienia nowej  Pani asystent, 
 - uchwały dot. utworzenia SMS w ZS nr 5,  
 - zwrotu sprzętu szachowego PZS, 
 - wykazu wszystkich klas sportowych,  
 - braku odpowiedzi na pismo P.T.H.U. Bielaszka,  
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 5-10 do niniejszego protokołu.  
 
Tadeusz Gorgol w sprawie: 
 - zamontowania progów zwalniających na ul. Rzecznej,  
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 
 
Szymon Klimczak w sprawie: 
 - żółtej kamery mierzącej prędkość przy ul. Libowiec, 
 - kamery termowizyjnej, która mogłaby wesprzeć działania Straży Miejskiej, 
 - propozycji wymiany oświetlenia ulicznego w mieście, w tym zabudowania go w 
miejscach długo oczekiwanych,  
 - polityki kadrowej w UM prowadzonej przez Panią Prezydent, 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 12-15 do niniejszego protokołu.  
 
Iwona Rosińska w sprawie: 
 - różnicy w stawkach na osobę za odprowadzanie nieczystości,  
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 
 
Alina Chojecka w sprawie: 
 - odpowiedzi na interpelację z 24 stycznia 2013 dot. wstąpienia Wodzisławia 
Śląskiego z MZK, 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 
 
Lucyna Maryniak w sprawie: 
 - podania pełnego określenia Radnym czego powinna dotyczyć interpelacja,  
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 - ponownego podania w Gazecie „Jastrząb” diet w poszczególnych klubach 
Radnych, 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu, 
Do protokołu interpelacje złożyła Radna Alina Chojecka w sprawie: 
 - odpowiedzi na pytania zawarte w załączniku do interpelacji,  
 - środków przeznaczonych na reformę oświaty w mieście. 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 19-20 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 
 
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta 
 
 
Informację Przewodniczącego Rady Miasta przedstawił Wiceprzewodniczący Rady 
Damian Gałuszka. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
 - W celu uzupełnienia głos zabierze Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Matusiak. 
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo wczoraj odbyło się dodatkowe 
posiedzenie komisji kultury i sportu w sprawie możliwości powstania w mieście 
stacjonarnego ośrodka przygotowań olimpijskich w tenisie stołowym. Wczoraj 
gościliśmy Prezesa PZTS i jednocześnie Prezesa ŚZTS. Komisja kultury i sportu 
postanowiła na miesiąc luty przygotować uchwałę intencyjną celem powołania 
takiego ośrodka w Jastrzębiu-Zdroju. Jest to szansa dla naszego miasta. Taki 
ośrodek byłby chlubą dla naszego miasta. Jastrzębie ma bardzo dobre warunki 
do tego, aby taki ośrodek mógł powstać. Jest bliska odległość do Czech, gdzie są 
kluby na wysokim poziomie m.in. Havirov. W lutym będziemy Państwa prosić o 
podjęcie uchwały o której wspomniałem wcześniej.  
 
Ad. 6 
 
Informacja Prezydenta Miasta  
 
Zastępca Prezydenta Miasta – Janusz Buda  przestawił Informację Prezydenta od 
ostatniej sesji do dnia dzisiejszego. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
Janusz Buda 
 - W związku z tym, że Powiatowy Urząd Pracy znalazł się wśród 16 najlepszych 
urzędów w kraju i został najlepszym urzędem na Śląsku za uzyskanie najwyższej 
skuteczności działań aktywizacyjnych. W imieniu Pani Prezydent i własnym 
chciałbym podziękować pracownikom i Panu dyrektorowi za wkład pracy. Jest to 
ogromna satysfakcja dla nas i mieszkańców naszego miasta. Bezrobocie spada i 
mam nadzieję, że w sposób ciągły będziemy je zmniejszali.  
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Została zaprezentowana statuetka, którą Powiatowy Urząd Pracy otrzymał z rąk 
Pani Minister Rafalskiej.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
 - Bardzo proszę Pana dyrektora PUP o zabranie głosu.  
 
Andrzej Koba 
 - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie, zaproszeni goście. 
Jutro przypada 98 rocznica powołania urzędów pośrednictwa pracy powołanych 
dekretem Marszałka Piłsudskiego.  Od tego dnia możemy zaznaczyć powstanie 
Powiatowych Urzędów Pracy. Kilka lat temu znalazł się taki zapis w ustawie o 
święcie publicznych służb zatrudnienia. 23 stycznia w Katowicach odbyła się 
konferencja upamiętniająca ten dzień. Miałem zaszczyt odebrać z rąk Pana 
sekretarza Stanisława Szweda nagrodę , wyróżnienie dla 1 z 16 najlepszych 
Urzędów Pracy w Polsce i dla najlepszego Urzędu Pracy na Śląsku w 
województwie. Wskaźniki i działania, które były brane pod uwagę w Jastrzębiu są 
najlepiej realizowane. Proszę Państwa Urzędy Pracy to praca dla osób, 
poszukiwanie zatrudnienia dla bezrobotnych, współpraca z pracodawcami, 
realizacja zadań ustawowych, realizacja wielu instrumentów zaopatrzonych 
wieloma milionami złotych. Realizujemy budżety kilkunasto milionowe rocznie. 
Aktywizujemy setki jak nie tysiące osób bezrobotnych rocznie. Nie pracujemy 
specjalnie  dla tych nagród. Pracujemy dla satysfakcji, którą otrzymujemy od 
osób, które są zadowolone. W tym miejscu chciałbym podziękować przede 
wszystkim tym, z którymi współpracuję. To są osoby o wysokiej kulturze, 
ogromnych kwalifikacjach, umiejętnościach i wielkim zaangażowaniu w pracę. 
Bez moich pracowników nie było by tych nagród. Chciałem podziękować swojej 
kadrze, swojemu zastępcy, kierownikom jak również całemu zespołowi z którym 
współpracuję.  
 
P R Z E R W A 
 
13.50-14.00 
 
Ad. 7 

Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój, 

Opinia Komisji  Skarbu – pozytywna. 

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
 - Czy są pytania do projektu uchwały? 

Alina Chojecka 
 - Proszę o przybliżenie zmian w projekcie  uchwały? 
 
Skarbnik Miasta 
 - Proszę Państwa w związku z tym, że trwa procedura przetargowa za 
wybraniem oferenta, który wykona dojazd do strefy ekonomicznej, która stanowi 
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ul. Rolniczą. Oferta, która zostanie wybrana wyniesie 825 tys. zł. W budżecie 
mamy 800 tys. zł. Przesuwamy z roku 2018 na rok 2017 -  30 tys. zł po to, żeby 
zawrzeć umowę w tym zakresie. Wykonany zostanie dojazd do strefy 
ekonomicznej. Będzie to ok 450 m począwszy od ulicy Świerczewskiego.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo prosiłem o obszerniejszą informację 
bo myślę, że jest to ważna uchwała. Uchwała dotyczy tworzenia miejsc pracy w 
naszym mieście. Wyczerpująco o tym mówił na Komisji Skarbu Pan Rakoczy. 
Widać, że go brakuje na dzisiejszej Sesji gdyż przestawiłby merytorycznie całą 
sytuację. Jest wielka szansa, że powstanie kilkaset miejsc pracy. Działka jest 
sprzedana. Trwa projektowanie obiektu. Prawdopodobnie druga działka również 
ostanie zakupiona przez firmę. Stąd konieczność powstania drogi dojazdowej w 
krótkim czasie. To jest działanie samorządu. Staramy się drogi dojazdowe do 
terenów inwestycyjnych tworzyć z wyprzedzeniem. W momencie kiedy jest strefa 
ekonomiczna i  nie ma drogi dojazdowej to dobrze , że inwestor czeka. Bywało 
tak, że inwestor rezygnował i szukał terenów, które są uzbrojone. To jest 
dylemat miasta – Czy uzbrajać tereny czego jestem zwolennikiem czy też czekać. 
Jest to satysfakcja dla Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia, że jest takie 
działanie i szansa powstania nowych miejsc pracy w mieście.  
 
Janusz Buda 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Dziękuję Panu Sławikowi, uprzedził 
mnie, żeby przekazać taką informację. Są zaawansowane prace związane z 
projektowaniem. Kiedy inwestor wyraził akces przystąpienia do inwestycji 
musieliśmy stworzyć warunki, a więc budowę drogi takiej , która umożliwi dojazd 
odpowiedniemu taborowi samochodowemu. Zostały procedury przeprowadzone i 
mamy pełną wiedzę jaki będzie koszt tej inwestycji. Ważne jest , aby takie 
inwestycje i miejsca pracy powstawały dla mieszkańców.  
 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała II.1.2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu. 

 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 
rok   
 
Opinia Komisji  Skarbu – pozytywna. 
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Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała II.2.2017 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok  została podjęta głosami: za – 20, przeciw 
– 0, wstrzymujących się – 0. 

 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 3 wchodzącej 
w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju 
przy ul. Piastów 15 w Szkołę Podstawową nr 3 Mistrzostwa Sportowego, 

Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Kultury i Sportu – pozytywna.  

Łukasz Kasza 
- W sprawie tego projektu uchwały wpłynął wniosek o wycofanie z porządku 
obrad dzisiejszej Sesji. Prosiłem o pisemne uzasadnienie tego wniosku, które 
otrzymałem. Mimo to zdecydowałem się formalnie wprowadzić go pod obrady, 
aby teraz przedłożyć Państwu do głosowania wniosek  z tego względu żebyśmy 
się mogli wspólnie zastanowić nad zasadnością przyjęcia, nie przyjęcia tego 
projektu bądź w ogóle nie głosowania nad nim niż, żeby takie decyzje zapadały w 
zaciszu gabinetu. Myślę, że teraz oczy większości jastrzębian zwrócone są na 
kwestię edukacji w mieście. Nim przystąpimy do ewentualnego głosowania nad  
projektem uchwały poproszę o głosowanie nad wnioskiem w sprawie zmiany 
porządku obrad. Będą teraz udzielał głosu.  
 
Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad – wycofanie projektu uchwały w 
sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 3 wchodzącej w skład 
Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. 
Piastów 15 w Szkołę Podstawową nr 3 Mistrzostwa Sportowego, 

Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Były  burzliwe Sesje Rady Miasta w 
tym temacie. Na jednej z Sesji byli obecni kibice. Sprawa była przedstawiona 
następująco: jeżeli Rada Miasta nie podejmie uchwały w sprawie utworzenie 
Szkoły Mistrzostwa Sportowego w ZS nr 5 to klub GKS Jastrzębie nie otrzyma 
licencji. Co się nagle stało? Stało się to, że nawet uchwały nie mamy dziś w 
porządku obrad Sesji. Obiecywaliśmy wszystkim, że w styczniu mogę powiedzieć 
w imieniu klubu Prawo i Sprawiedliwość, że będziemy głosować za powstaniem 
Szkoły Mistrzostwa Sportowego. Państwo wytoczyliście „akcje” tego typu, że 
zwłaszcza Radni – Kolb, Matusiak, Kasza blokują tę szkołę. Czy Państwu teraz nie 
jest wstyd za to , że w ten sposób zaczęliście uprawiać politykę w sprawie 
powstania Szkoły Mistrzostwa Sportowego? Dlaczego dzisiaj nie ma tego projektu 
uchwały? Moja wypowiedź była tego typu,  aby sprawa była załatwiona 
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kompleksowo. Teraz się okazuje, że mamy uchwałę w sprawie przekształcenia SP 
nr 3 w SMS i nagle chce się ją ściągnąć z porządku obrad. Mam informacje 
sprzeczne. Przekazano mi informacje, że uchwała, nad którą dziś mamy 
obradować powinna  być podjęta do końca stycznia. Tłumaczyliście również 
Państwo, że uchwała w spawie utworzenia SMS w ZS nr 5 musi być podjęta do 
końca stycznia. Dlaczego Rada Miasta została wprowadzona w błąd. Nie ma dziś 
na Sesji kibiców jak i Prezesa GKS Jastrzębie. Mówiono, że zrobią wszystko, aby 
Radni uchwałę podjęli w styczniu. Mówiłem, że Radni są przekonani, że taka 
szkoła ma powstać. Chcieliśmy, żeby sprawa była załatwiona kompleksowo 
odnośnie Szkół Mistrzostwa Sportowego. Przypomnę, że Szkoła Mistrzostwa 
sportowego ciągle ma problemy. Jeśli powstanie druga szkoła to musicie Państwo 
wziąć odpowiedzialność, że obydwie szkoły  muszą być odpowiednio 
dofinansowane. To musi być szkoła , która powinna być wizytówką dla naszego 
miasta. Zarówno jedna jak i druga szkoła. Proszę pojechać na oś. Przyjaźń i 
zobaczyć jak szkoła wygląda, ile problemów ma Dyrekcja, aby szkołę utrzymać. 
Proszę powiedzieć czy uchwała może zostać podjęta w terminie, które 
wyznaczyło Kuratorium czyli do 31 marca?  Jeżeli uchwała nie będzie dzisiaj 
podjęta i pojawiają się jakieś problemy to kto za to weźmie odpowiedzialność? 
Jeżeli pojawią się rzeczowe wyjaśnienia to Rada zgodzi się, aby uchwałę zdjąć z 
porządku obrad Sesji i załatwić sprawę kompleksowo. Muszę mieć pewność, że 
zdjęcie uchwały z porządku obrad Sesji nie będzie nosiło znamion komplikacji dla 
tej szkoły. Jeżeli uchwały nie przegłosujemy i nie powstaną klasy sportowe w 
szkole podstawowej to szkoła też będzie miała problem. Nie po to  się zbieramy, 
aby robić problemy. Proszę jednoznacznie powiedzieć –  Jeżeli zdejmiemy 
uchwałę z dzisiejszych obrad czy nie będzie komplikacji dla szkoły, aby uchwała 
była przyjęta do 31 marca? Dlaczego nie ma dzisiaj uchwały w sprawie SMS w ZS 
nr 5? Proszę Państwa na różnego rodzaju portalach były wpisy na Radnych  - 
Matusiaka, Kolba i Kaszę. Na komisji Kultury i Sportu Pani Gadowska dziękowała 
kibicom za przyjście, bo dzięki temu być może uchwała będzie uchwalona, a my 
tej uchwały nie mamy. Nie mamy kibiców, nie mamy Pani Gadowskiej.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Rozumiem, że autorem wycofania tego projektu uchwały jest organ 
wykonawczy? 
 
Łukasz Kasza 
 - Tak. 
 
Janusz Buda 
 - Szanowni Państwo myślę, że skoro wpłynął wniosek o wycofanie projektu 
uchwały to Prezydent Miasta ze swoimi służbami bierze za to pełną 
odpowiedzialność. Uchwała będzie przedstawiona w pakiecie z uchwałami dot. 
reformy.  Jeżeli chodzi o kibiców , którzy przyszli spontanicznie na komisję, to nie 
będę nic wyjaśniał, ani tłumaczył bo wielokrotnie mamy sytuacje, że mieszkańcy, 
którzy interesują się danym problemem uczestniczą w Sesji. Podejmiecie 
Państwo decyzję niezależną i autonomiczną.  
 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Jeżeli chodzi o to dlaczego dzisiaj nie ma projektu uchwały w sprawie 
przekształcenia Gimnazjum w ZS nr 5 w Szkołę Podstawową Mistrzostwa 
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Sportowego to chcemy ją przedstawić tak jak Państwo Radni również 
proponowali w całości z uchwałami dot. reformy oświaty. Uchwałę w sprawie 
przekształcenia SP nr 3 w Szkołę Podstawową Mistrzostwa Sportowego chcemy 
zdjąć z porządku obrad Sesji ponieważ chcemy przedstawić pakiet uchwał 
dotyczący sieci i obwodów szkół związanych z reformą. Być może będzie 
potrzeba, aby po raz kolejny spotkać się na Sesji Nadzwyczajnej w sprawie 
oświaty. Niewykluczone, że poprosimy, aby tak się stało. Wówczas przedstawimy 
wszystkie uchwały w tym również uchwałę dot. ZS nr 5 oraz obecną uchwałę, 
którą dziś chcielibyśmy zdjąć z porządku obrad.  
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo. Wszyscy 
uczestniczymy w zmaganiach oświatowych i na komisjach resortowych, 
spotkaniach dodatkowych. Problem jest bardzo ważny ponieważ dotyczy 
przyszłości naszego miasta. Chciałam odnieść się do wypowiedzi Pana Matusiaka. 
Nie jestem prawnikiem, ale padały argumenty, że uchwała odnośnie 
przekształcenia w ZS nr 5 ma być do końca stycznia podjęta z uwagi na licencję. 
Broniłam tego stanowiska. Jestem również zdziwiona i rozczarowana, że tego 
projektu uchwały nie ma. Nie wiem w oparciu o  jakie podstawy prawne był 
projekt uchwały skonstruowany, który mówił o obligatoryjnym terminie do końca 
stycznia 2017. Tak się składa, że przez prawie 40 lat byłam nauczycielem w  
SP nr 3 na oś. Przyjaźń. Bardzo dużo tam zostało zrobione. Sprawy natury 
finansowej pojawiają się w prawie wszystkich placówkach oświatowych nie tylko 
naszego miasta, ale i kraju. Przez lata wiedzieliśmy jakie było finansowanie. 
Pojawiają się różne głosy i pomysły. Każdy z nas  na pewno chciałby, żeby było 
lepiej. Być może warto byłoby Państwu Radnym przekazać jak przekazywane 
były środki finansowe do placówek oświatowych. Przez pół roku Komisja Skarbu 
analizowała koszty w szkołach (sprzątania, prądu). Wyglądało to bardzo różnie. 
Wracając do SMS na oś. Przyjaźń to ja razem z Panem Dyrektorem Miłosiem 
chodziłam i prosiłam, aby znalazły się pieniądze w budżecie miasta bo mamy 
uczniów i musimy uruchomić internat. Uczniowie byli z całego regionu. Internat 
przez jeden rok był obsługiwany przez nauczycieli za darmo. Członkowie komisji 
edukacji niejednokrotnie byli i oglądali placówkę. Bardzo dużo się zmieniło. Jeśli 
chodzi o elewację czy termomodernizację to trzeba przygotować projekt, aby w 
wykonać  termomodernizację. Nie rozumiem dlaczego tego projektu dziś nie ma. 
Reprezentowałam inne stanowisko, inną wiedzę miałam na ten temat. Należę do 
takich osób, które budują swoją wiedzę w oparciu o to co doczytają, usłyszą , 
wiedzą. Nie zawsze chyba usłyszą  to co jest na 100 % pewne. Dziękuję.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy jest ktoś na tej Sali kto nam odpowie czy my dzisiaj odkładając ten projekt 
uchwały w czasie uchybimy jakimś terminom? Czy będą za tym szły 
konsekwencje finansowe dla placówki o której mówimy? Obawiam się, że coś  z 
naszą polityka oświatową jest nie do końca dobrze. Na Komisji Edukacji i Polityki 
Społecznej, która była przed Sesją była ogromna dyskusja o ZS nr 5. Mówiono, 
że jeśli na grudniowej Sesji nie uchwalimy stosowanej uchwały to przepadną 
jakieś finanse, które uczniowie by mogli mieć gdyby ta uchwała była 
przegłosowana pozytywnie. W protokole z komisji o której mówię są moje 
pytania (dwa razy zadane) -  Czy musimy głosować uchwałę w grudniu? Na 
komisji był obecny Pan Naczelnik Wydziału Edukacji, Pani Prezydent i odpowiedź 
była na okrągło. W związku z tym powiedziałam, że nie zagłosuję za tą uchwałą 
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do momentu kiedy nie będą wszystkie zainteresowane osoby i w takim gremium 
nie usłyszę, że jest wypracowany jakiś pomysł na szkolnictwo sportowe w 
naszym mieście. Byłam jedną z tych Radnych, którzy na grudniowej Sesji 
głosowali za zdjęciem projektu uchwały z porządku obrad Sesji w sprawie ZS nr 
5. Skoro tak bardzo był to gorący temat to pytam – Dlaczego na dzisiejszej Sesji 
nie ma projektu uchwały dot. ZS nr 5? Kto dziś nam odpowie z całą 
odpowiedzialnością, że jeśli dzisiaj nie zadbamy o ZSMS czy nie przegapimy jakiś 
środków, które uczniowie  by pozyskali gdybyśmy dziś uchwałę głosowali? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Jeżeli chodzi o SP nr 3 to przekształcenie tej szkoły w SMS związane jest 
przede wszystkim z uzyskaniem możliwości kształcenia w  szkolnym ośrodku 
sportowym finansowanym i wspieranym przez PZPS. Nie ma określonego 
terminu, który mówiłby, że do końca stycznia musimy podjąć uchwałę, aby 
szkoła mogła ubiegać się o szkolny ośrodek sportowy. Chcemy tę uchwałę 
przedstawić w lutym być może na Sesji Nadzwyczajnej. Nic mi o tym nie 
wiadomo, żeby  uchwała, która dzisiaj byłaby zdjęta z porządku obrad na pewno 
nie będzie wpływała na subwencję oświatową. Jestem co do tego przekonany. 
Jeżeli chodzi o ZS nr 5 to nie do końca pamiętam jaka była argumentacja na 
Sesji jeżeli chodzi o terminowe podjęcie uchwały, ale z tego co pamiętam 
związane to było z pozyskaniem dofinansowania dla klubu GKS 1962 Jastrzębie. 
Nie miało to wpływu na funkcjonowanie szkoły czy też pozyskanie subwencji dla 
szkoły. Nie ma obligatoryjnego terminu, który obligowałby Radę Miasta do tego, 
że uchwałę trzeba podjąć w określonym terminie. Z początkiem nowego roku 
szkolnego musimy podać informację w jakiej strukturze szkoła działa. Do końca 
czerwca tego roku choć nie jest to obligatoryjny termin, teoretycznie jest czas, 
aby uchwałę w sprawie ZS nr 5 podjąć. W związku z reformą oświatową chcemy 
uchwały w sprawie ZS nr 5 oraz SP nr 3 przedstawić w lutym w pakiecie z 
pozostałymi uchwałami dotyczącymi sieci szkół w naszym mieście.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czemu uchwał dzisiaj nie ma na Sesji? Czy mamy jeszcze coś nad czym 
pracujemy? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Tak. Właśnie wróciłem z wizytacji w kilku szkołach m.in. w SP nr 4, która ma 
wpływ na przekształcenie Gimnazjum w ZS nr 5 na SMS. Byłem w szkole z 
Wicedyrektorem Kuratorium Oświaty. Kuratorium zgłaszało zastrzeżenia do 
naszego pierwotnego projektu gdzie mówiliśmy, że SP nr 4 pozostałaby w 
niezmienionym kształcie bez zmienionego obwodu . Są rozbieżne dane, którymi 
się posługujemy jako Organ prowadzący i Kuratorium Oświaty. Po to dzisiaj było 
to spotkanie, abyśmy wyjaśnili sobie nieścisłości. Nie uzyskałem dzisiaj 
jednoznacznej odpowiedzi z Kuratorium, ale w przyszłym tygodniu uzyskam 
opinię dot. SP nr 4 i przekształcenia Gimnazjum nr 5 w SMS.  
 
 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Wracam do swojego pytania – Czy jeśli dzisiaj nie podejmiemy  uchwały 
odnośnie Szkoły Mistrzostwa Sportowego to czy my w konsekwencji nie 
zaniedbamy jakiś środków finansowych, które by ta szkoła uzyskała? To jest 
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bardzo ważne Panie Naczelniku. Nie chodzi o subwencję, bo subwencja jest na 
każdego ucznia. Chodzi o dodatkowe środki.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Czy mogę poprosić o 10 minut przerwy w celu sprawdzenia kwestii 
dodatkowych środków z PZPS.  
 
Andrzej Matusiak 
 - To nie jest problem związany z Kuratorium. Doszedł nam nowy element o 
którym w tej chwili się dowiedzieliśmy. Chodzi o PZPŚ, który ma swoje terminy. 
Może być tak , że nie powołując szkoły dzisiaj PZPŚ może skierować środki gdzie 
indziej. Może być tak , że Ministerstwo Sportu oczekuje od PZPS pewnych 
informacji, gdzie takie szkoły powstaną. Może się okazać, że stracimy to na co 
społeczność szkoły pracowała  przez długi okres. Wynika z tego, że jeżeli chodzi 
o Kuratorium to uchwała może być podjęta do 31 marca, ale znaczenie ma PZPS. 
Pani Chojecka powiedziała jak to walczą w SMS. Na Sesji 22 grudnia 2016r.  
pokazaliśmy kto jest za, a kto jest przeciw. Był wniosek, który został podpisany 
przez Radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość, Wspólnoty Samorządowej i 
Samorządne Jastrzębie w sprawie przekazanie kwoty 40 tys. zł dla SMS. Proszę 
zobaczyć kto podpisał wniosek. Jeżeli chodzi o termomodernizację to cały czas 
mówiłem o stworzeniu harmonogramu termomodernizacji placówek oświatowych, 
żeby nie było polityki. ZS nr 5 nigdy nie był do termomodernizacji. W pierwszej 
kolejności była SP nr 17 w Ruptawie, SP nr 5 i ZSMS. Skoro mamy ZSMS to 
powinniśmy o tę szkołę zadbać. Mamy informację, że SMS to nie jest takie 
lekarstwo, że będziemy mieć pieniądze i szkoła od samorządu nic nie będzie 
chciała. Jeżeli się zgadzamy na to, to musimy się zgodzić, żeby baza była 
prawidłowa. Żeby nie było nam wstyd przed innymi ośrodkami tego typu w 
Polsce. Jeżeli podejmujemy decyzję to niech szkoły będą dofinansowane, aby 
były wizytówką naszego miasta.  
 
Łukasz Kasza 
 - Teraz ogłoszę 10 minut przerwy, a następnie wrócimy do dyskusji w kolejności 
jak wnioski zapadły.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Chciałbym taką formułę zaproponować – jeśli Radni chcieliby zabrać głos to 
mogliby to zrobić, a Pan Naczelnik miałby czas na sprawdzenie informacji.  
 
Łukasz Kasza 
 - To w takim razie kontynuujemy obrady i proszę o zabieranie głosu. W 
kolejności Radny Klimczak, Radna Siwiec i Radna Rosińska.  
 
Szymon Klimczak 
 - Panie Przewodniczący również chciałem wskazać taką procedurę. Pan Naczelnik 
Wydziału Edukacji  bardzo dużo używa słów – nie wiem, nie jestem pewien. 
Apeluję o pewną powagę sytuacji tak żebyśmy nie przegapili jakiegoś dobrego 
momentu. Zwracam się do Pana Naczelnika , Pana Prezydenta – Panowie 
zwróćcie uwagę i jeszcze raz przeczytajcie przepisy. Może Panu Naczelnikowi 
jakieś wsparcie jest potrzebne skoro tej pracy jest tak dużo w Wydziale Edukacji. 
Swoje wystąpienie chciałem poświęcić takiej nieprzyjemnej kwestii. Poprzez 
słowa można wiele zdziałać również tego niedobrego. Mam nadzieję, że  
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wyciągną z tego wnioski osoby, które pewnych manipulacji się dopuściły. W 
zeszły wtorek wracałem do domu spotkało mnie trzech bardzo zagorzałych 
zwolenników GKS Jastrzębie. Wierzcie mi Państwo, że rozmowa niestety spełza 
na niczym. Wierzcie mi Państwo, że to spotkanie w godzinach wieczornych 
(20.00-21.00) nie było zbyt miłe. Skończyło się na kilku obelgach, przykrych 
głosach. Dobrze, że nie doszło do rękoczynów. Dedykuję tę wypowiedź 
wszystkim tym, którzy pochopnie czasem coś mówią i nie myślą jakie to może 
przynieść konsekwencje. Dziękuję.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Proszę Państwa przysłuchuję się tej dyskusji i zastanawiam się nad czym my 
dyskutujemy? Jeśli nie jesteśmy pewni i mamy jakąś niewiadomą to 
przegłosujmy tę uchwałę dzisiaj i otwórzmy drogę tej szkole. Dla ZS nr 5 
będziemy uchwałę głosować wówczas kiedy będzie przygotowana. W przerwie 
Sesji 22 grudnia 2016 r. podeszłam do Rady Pedagogicznej, która oczekiwała na 
Sesji co będzie z projektem uchwały i tłumaczyłam wszystko. Pani Prezydent 
powiedziała wówczas  - proszę patrzeć na całość oświaty w mieście. 
Powiedziałam, że właśnie dlatego, że patrzę na całość oświaty w mieście to 
podniosłam rękę za zdjęciem uchwały z porządku obrad. Któryś z nauczycieli 
powiedział do mnie  - w ten sposób zabraliście pieniądze dzieciom. Mówię  - my 
tę uchwałę przegłosujemy. Dlatego dzisiaj uchwała powinna być. Skoro jej nie 
ma to myślę, że konsekwencje będą kierowane do osób, które uchwały na dzisiaj 
nie przygotowały. Nie ma osoby, która nam powie – Ręczę za to, że  nie 
uchybiliśmy żadnemu terminowi. Jeśli tego nie usłyszymy to głosujmy tę 
uchwałę.  
 
Iwona Rosińska 
 - W nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Matusiaka i Radnej Siwiec chciałam 
zapytać o ZS nr 5. Skoro ZPŚ ma jakieś terminy czy ZPN nie ma jakiś terminów 
gdzie miałby powstać SMS. To są moje obawy. Nie ma tej uchwały na dzień 
dzisiejszy. Czy my nie przegapimy jakiegoś terminu? Żeby powstała II liga muszą 
być 4 grupy treningowe w GKS Jastrzębie. Żeby nie było znowu pretensji do 
Radnych. Dziękuję.  
 
Alina Chojecka 
 - Wracam do tego co powiedział Radny Matusiak . Ciągle jest poruszany wątek 
termomodernizacji. Wiemy kiedy została podpisana umowa na 
termomodernizację. Bardzo proszę, aby Radni otrzymali informację na piśmie w 
której będzie zwarte wyjaśnienie i wymienione zostaną  placówki oświatowe, 
które miały przygotowane na tamten moment projekty. Warunkiem rozpoczęcia 
termomodernizacji było posiadanie projektu. Proszę o przygotowanie takiego 
materiału – w których placówkach przygotowane były projekty, żeby można było 
rozpocząć termomodernizację , ze środków o których mówimy.  
 
 
Andrzej Matusiak 
 - Proszę Państwa, Komisja Kultury i Sportu świadomie wiedziała o tym, że aby  
otrzymać licencję na II ligę trzeba mieć grupy młodzieżowe. Dlatego m.in. 
szkółka piłkarska MOSIR przekazuje grupy młodzieżowe dla klubu piłkarskiego. 
Szkoła Mistrzostwa Sportowego nie miała nic wspólnego z licencją. Pan Dyrektor 
ZS nr 5, mówił, że jest to jeden z argumentów, aby klub GKS mógł otrzymać 
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licencję. Okazało się, że jest to nieprawda. Przypomnę Państwu Radnym, że ta 
uchwała brzmiała  - przekształcenie Gimnazjum w Gimnazjum Mistrzostwa 
Sportowego. Skoro wiemy, że Gimnazja będą przekształcane pojawia się uchwała 
przekształcająca Gimnazja w Gimnazjum sportowe. To również budzi nasze 
wątpliwości, ale nie podnosiliśmy tego. W tym momencie kiedy na Sesji było tyle 
gości uważaliśmy za niezasadne przytaczać argumenty, które świadczyłyby o złej 
pracy Urzędu Miasta. Nie chcieliśmy tego świadomie poruszać przed kamerami bo 
uznaliśmy , że jest to pomyłka. Nie dyskutowaliśmy nad tym, tylko zdjęliśmy 
uchwałę z porządku obrad Sesji. Myślę, że na dzisiejszej Sesji nikt nam nie 
przekaże informacji, że PZPŚ potrzebuje uchwałę do końca stycznia. Dziękuję.  
 
Janusz Buda 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Odniosę się do kwestii 
termomodernizacji. Wiele było dyskusji na ten temat, czy dobrze robimy, że 
szkoły modernizujemy czy też nie. Myślę, że to nie jest przypadkowe, które 
szkoły modernizujemy. One muszą się mieścić w określonych realiach. Wiele 
dobrego udało się zrobić np. boiska w ramach środków finansowych. Widzimy, że 
pewne rzeczy trzeba modernizować. Apeluję o spokój. Są to sprawy złożone. 
Jeżeli wycofujemy jakąś uchwałę z porządku obrad Sesji to jest to 
przeanalizowane. Jest to temat złożony i musimy do niego spokojnie podejść. Nie 
widzę, żebyśmy cokolwiek rozogniali. Mogę ubolewać jeżeli chodzi o zdarzenie, 
które przedstawił Radny Klimczak. Nikogo to nie powinno dotyczyć bo to jest 
miasto nas wszystkich. Pomimo tego, że mamy różne spojrzenia na sprawy to 
złej woli nie można nam zarzucać. Nie szukajmy winnych tylko znajdźmy 
rozwiązanie.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Porozumiałem się w między czasie z dyrektorem Zespołu Szkół Mistrzostwa 
Sportowego. Tak jak przypuszczałem PZPS nie określił żadnego dodatkowego 
terminu w którym taka uchwała musi być podjęta. Nie mniej jednak PZPS jest w 
trakcie tworzenia siatkarskich ośrodków szkolnych w Polsce. Jastrzębie-Zdrój jest 
brane pod uwagę jako jeden z istotnych punktów na mapie. Terminu żadnego nie 
ma natomiast z informacji kuluarowych wynika, że im prędzej tym lepiej. PZPS 
będzie budować sieć szkół w Polsce i oczekuje na informację od Dyrektora kiedy 
szkoła będzie przekształcona w Szkołę Mistrzostwa Sportowego.  
 
Łukasz Kasza 
 - To był dobry ruch, aby nie zdejmować tego projektu uchwały tak cicho w 
gabinecie tylko go poddać pod dyskusję bo dużo można się jeszcze dowiedzieć.   
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo dobrze, że dyskutujemy 
merytorycznie o tej ważnej sprawie. Moje stanowisko kształtuje się w miarę 
rozwoju dyskusji. To pokazuje wagę dobrej dyskusji na posiedzeniu Rady Miasta. 
Chciałem oświadczyć, że jestem za tym, aby powstały w naszym  mieście dwie 
Szkoły Mistrzostwa Sportowego  - siatkówka i piłka nożna. Jest miejsce na obie 
szkoły, ale założenie musi być , że szkoły są równo traktowane. Jeżeli tworzymy 
obie szkoły co służy wychowaniu młodzieży w dużej mierze z naszego miasta to 
musimy znaleźć środki finansowe, albo nie tworzymy tych szkół. Nie jest dobra 
sytuacja, jaka ma teraz miejsce na oś. Przyjaźń, że szkoła boryka się z 
ogromnym problemem. Również miałem intencję, aby w tym samym czasie 
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podjąć obie uchwały. Chciałbym równo te szkoły traktować. Jest tu pewna doza 
niepewności. Oczekiwałem, że dziś uchwała dot. ZS nr 5 będzie poddana pod 
obrady Rady Miasta. Był taki nacisk. Dzisiaj musimy podjąć decyzję i przychylam 
się do tego, aby omawianą uchwałę poddać pod głosowanie. Również w 100 
procentach zagłosowałbym za drugą uchwałą gdyby była w porządku obrad.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Myślę, że odpowiedź Pana Naczelnika upewniła nas w tym, że nie powinniśmy 
odkładać w czasie uchwały. Gdyby dzisiaj były obie uchwały to byśmy je 
głosowali bo faktycznie jest miejsce dla dwóch szkół sportowych. Szkoły powinny 
być traktowane w miarę ich potrzeb.  
 
Alina Chojecka 
 - Proszę Państwa chciałam prosić uprzejmie o taki umiar w korzystaniu ze 
sformułowań ogromne. W każdej placówce oświatowej jaka by nie była plany 
finansowe Dyrektorów odbiegają od rzeczywistości finansowej naszego miasta. 
Każdy z Radnych ma świadomość ile mamy w budżecie środków finansowych. 
Jeżeli mówimy ogromne to mamy wyobrażenie, że nie wiadomo co się w szkole 
dzieje. Mówił Pan Matusiak  , że z rezerwy Prezydenta Miasta  została 
przeznaczona kwota 40 tys. zł na dożywiane. Wiemy, że te środki nie mogą być 
przeznaczone na to zadanie. Każda z placówek chętnie by wystąpiła do Pani 
Prezydent czy Radnych o dofinansowanie. Zadań jest tak dużo, że z pewnym 
rozsądkiem musimy podchodzić do pewnych zadań i do sposobu finansowania. 
Nie da się wszystkich zadowolić. Panie Radny Klimczak  - myślę, że umiar i 
wstrzemięźliwość w słownictwie powinna dotyczyć nas wszystkich. Trochę 
pokory. Politykiem, samorządowcem się bywa, ale człowiekiem się jest zawsze. 
Nie o to chodzi, żeby kogoś obrazić. Jeśli nie mam wiedzy to muszę się douczyć 
czy dopytać. Nie można mówić o argumencie wiekowym bo człowiek przez całe 
życie się uczy. Nie można się na siebie obrażać. Jest granica, której nikt z nas nie 
powinien przekraczać i o to serdecznie proszę.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Jeżeli chodzi o Gimnazjum w ZS nr 5 to dyskusja na ten temat toczy się 
intensywnie od kilku miesięcy. Mówiliśmy wcześniej o przekształceniu Gimnazjum 
z oddziałami sportowymi w Gimnazjum Mistrzostwa Sportowego. Teraz mówimy 
o przekształceniu Gimnazjum w Szkołę Mistrzostwa Sportowego. W trakcie 
dyskusji ewaluuje specyfika tej rozmowy jak będą funkcjonowały pozostałe 
szkoły w naszym mieście. Dlatego tej uchwały jeżeli chodzi o ZS nr 5 dzisiaj 
jeszcze nie ma.  
 
Iwona Rosińska 
 - Mam taka informację, że PZPS czeka na informację odnośnie utworzenia 
takiego ośrodka. Wiem, że od października jest pismo do Pani Prezydent w tej 
sprawie, a mamy styczeń.  
 
Józef Kubera 
 - Proszę Państwa dyskusja poszła trochę w innym kierunku. Szkoły w Jastrzębiu 
mają od 40-50 lat. Wszystkie nadają się do generalnego remontu. To nie jest 
tematem dzisiejszej Sesji, aby mówić o termomodernizacji szkół i ich 
finansowaniu. Proszę skupić się nad przedstawioną uchwałą.  
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Łukasz Kasza 
 - Czyli to jest wniosek o zamknięcie dyskusji? 
 
Józef Kubera 
 - Tak. Każdy Radny w głosowaniu wyrazi swoje zdanie.  
 
Łukasz Kasza 
 - Zgadza się. Przychylam się do tego.  
 
 Piotr Szereda 
 - Właśnie chciałem zgłosić wniosek o zakończenie tej dyskusji. Proszę Panów 
Prezydentów i podległych urzędników,  na ostatniej Sesji mówiliśmy o ZS nr 5 i 
mieliśmy otrzymać pełną informację w tym temacie. Moim zdaniem 
zbagatelizowano  nas i nie przedstawiono żadnej informacji na temat ZS nr 5. 
Często otrzymujemy materiały czy informacje na Sesji. Jak ja mam to 
zweryfikować, zastanowić się nad tym. Jako szanujący się radny muszę materiał 
otrzymać wcześniej, aby się do niego jakoś odnieść. Do tej dyskusji jest się 
ciężko odnieść. Myślałem, że będzie informacja na piśmie. Proszę do Rady Miasta  
podchodzić poważnie. Jeżeli jest uzasadnienie to, żeby wynikało z przepisów 
prawa.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Pani Prezydent. Pan Łukasz miał rację w wywiadzie, że 
tak wygląda współpraca między Radą Miasta, a Panią Prezydent.  
 
Łukasz Kasza 
 - Przechodzimy do głosowania w sprawie zmiany porządku obrad. Proszę o 
odczytanie pełnej treści wniosku.  

 Józef Kubera przedstawił wniosek w sprawie zmiany porządku obrad -  
wycofanie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 
Podstawowej nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z 
siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15 w Szkołę Podstawową nr 3 
Mistrzostwa Sportowego, 

Głosowanie Radnych : za – 1, przeciw – 18, wstrzymujących się – 1 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu. 

Łukasz Kasza 
 - Rada Miasta sprzeciwiała się wnioskowi zatem przechodzimy do głosowania 
projektu uchwały.  
 
Szymon Klimczak 
 - Czy ten projekt uchwały pod względem formalno-prawnym jest w całości w 
porządku? 
 
Łukasz Kasza 
 - Ma Pan jakieś wątpliwości? 
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Szymon Klimczak 
 - W kuluarach usłyszałem, że w projekcie uchwały są jakieś błędy, które 
należałoby skorygować, uzupełnić. Nie chciałbym mieć wątpliwości przy 
podejmowaniu decyzji. Nie jestem w stanie wskazać gdzie są błędy.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Jeżeli są znane jakieś błędy formalne czy inne to proszę o zgłoszenie. To mój 
wydział przygotowywał ten projekt uchwały. Formalnie jest wszystko w porządku 
i nic mi o tym nie wiadomo, aby były jakieś zastrzeżenia. Projekt uchwały 
konsultowany był również z Nadzorem Prawnym.  
 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr II.3.2017 w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 
Podstawowej nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa 
Sportowego z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15 w Szkołę 
Podstawową nr 3 Mistrzostwa Sportowego, została podjęta głosami: za – 
20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z innymi miasta w 
sprawie zasad nauczania religii innych kościołów i związków wyznaniowych, 

Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej  - pozytywna.  

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr II.4.2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumień z innymi miasta w sprawie zasad nauczania religii innych 
kościołów i związków wyznaniowych, została podjęta głosami: za – 19, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy skrzyżowaniu Alei 
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Józefa Piłsudskiego i ul. A. Bożka w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem  
C 96, 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – pozytywna.  

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? 

Lucyna Maryniak 
 - Kiedy byłam pierwszy raz Radną musiałam przekonać 45 Radnych, aby ten 
teren w centrum miasta został terenem zielonym. Zwracam się dziś do obecnej 
Rady Miasta  - teren jest nam potrzebny jako teren zielony. Nie możemy się 
zgodzić, aby tam powstał jakiś obiekt gastronomiczny. Czy chodzi o teren między 
Arki. Bożka a ul. Wrzosową? 
 
Janusz Buda 
 - Jest to teren przy rondzie centralnym za dawnym DH „Gwarek”. Powstaną 
nowe miejsca pracy. Analizowaliśmy możliwość skomunikowania, dojazdu do 
działki i nie ma żadnego problemu. Możemy ożywić  z jednej i drugiej strony 
podziemia.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Jak możemy się zgodzić na odebranie terenu zielonego przy takim  skażeniu 
jakie jest w mieście.  Jak w latach 70 przyjechaliśmy do Jastrzębia to był tu 
ogromny teren  budowy  - glina, nie  było chodników, zieleni. Sadziliśmy drzewa, 
nadając imiona dzieci. Zobaczcie ile jest posadzonych drzew na ul. Sybiraków. To 
są tulipanowce, ale co drugi jest połamany. Mieszkam w bloku 4 piętrowym i 
wszystkie nasadzenia, które były robione nie przyjęły się jesienią, ani wiosną. Nie 
wystarczy posadzić, trzeba jeszcze podlewać. Jeżeli jest w mieście teren zielony 
to cieszmy się, że go mamy i nie starajmy się go zabudowywać.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
 - Pani Radna proszę przejść do omawiana projektu uchwały.  
 
Lucyna Maryniak 
 - To jest moje uzasadnienie. Jeżeli nie będziemy szanować zieleni to nie 
będziemy dożywać wieku, który chcielibyśmy dożyć.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Mam inne zdanie  na ten temat. Powinniśmy przystąpić do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Przystępując do planu 
zagospodarowania przestrzennego rozpoczynamy dyskusję gdzie możemy nie 
podjąć uchwały. Pani Maryniak ma rację, trzeba zieleń chronić. Uważam, że w 
centrum miasta nie możemy chronić tak, aby uniemożliwić wykorzystanie już 
istniejącej infrastruktury.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo odnośnie tego co powiedziała Radna 
Maryniak – mam nadzieję, że Pani ze swoim ugrupowaniem przypilnujecie, aby 
nie wycięto ani jednego drzewa w strefie centrum. Liczę na Panią.  
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Janusz Buda 
 - Szanowni Państwo, wiemy w którym miejscu potencjalna inwestycja ma być 
zlokalizowana. W tym miejscu rośnie trawa. Dbamy o to, aby środowisko było 
coraz lepsze. Dosadzamy drzew tam gdzie zostały usunięte. Docelowo każdy 
rozumie, że nadrzędną wartością jest czysta i zielona przestrzeń. Na tej 
inwestycji nie będzie żadnej emisji. Pozwólmy przedsiębiorcom działać. Musimy 
zdrową  zrównoważoną politykę prowadzić.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Panie Przewodniczący, przejdźcie się do ronda centralnego i zobaczycie w 
jakiej kondycji są tuje (żółte). Nie ma warunków dla roślin, które są od lat 
zasadzone żyć w tym środowisku. Dziwię się, że jeszcze dajemy radę oddychać. 
Nie wiem dlaczego nie chcecie oglądać mapy jakie jest skażenie w mieście. 
Zwracam się do Radnego Matusiaka  - Ile Pan dzisiaj razy niemerytorycznie 
odnosił się do wypowiedzi? Czy ja Panu kiedyś powiedziałam, że Pan jest z 
innego ugrupowania? Panie Przewodniczący proszę Pana, żeby Pan nie 
dopuszczał Pana Matusiaka jeżeli w ten sposób będzie reagował na wypowiedzi. 
Niech Pan się cieszy, że Pan jest w komisji sportu i Pana elektorat to są 
sportowcy. My mamy inny elektorat i też o niego musimy dbać. Proszę 
wszystkich Radnych – myślcie o tych dzieciach, które rosną. Dlaczego dzieci 
chorują na oczy i górne drogi oddechowe. 80% nad ziemią jest pył zawieszony. 
Za nisko żywopłoty są przycinane. Jestem z puszczy białowieskiej gdzie piękne 
dęby rosną na chodnikach i nikt tego nie wycina.  Na Śląsku już dzisiaj jest  
smog i on będzie bo społeczeństwo ubożeje i będzie paliło śmiećmi. Cieszymy 
się, że mamy takie wspaniałe oazy zieleni w mieście.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
 - Radny Andrzej Matusiak ma takie samo prawo zabierać głos jak każdy z 23 
Radnych.  
 
Iwona Rosińska 
 - W 2016 roku ok 2000 drzewek zostało posadzonych przez spółdzielnie. Są 
osoby specjalnie zatrudnione do takich działań. W naszym mieście dużo się dzieje 
i jesteśmy miastem zielonym.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
 - Prosiłbym o skupienie się nad projektem uchwały.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Proszę o przegłosowanie projektu uchwały. Wcale nie jest powiedziane, że 
przyjmie się plan zagospodarowania przestrzennego. Otworzy się dyskusja 
publiczna. Nie zamykamy rozwoju Gminy.  
 
 
 
Józef Kubera 
 - Proszę Państwa Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej obradowała 
krócej niż nad uchwałą mieliśmy dyskusję. Zieleń jest potrzebna. 
 
Tadeusz Sławik 
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 - Myślę, że część dyskusji, którą rozpoczęła Radna Maryniak jest zasadna dot. 
sposobu rozwoju naszego miasta, kształtowania przestrzennego miasta. To jest 
ważne jak ważyć proporcje między terenami zielonymi, a zabudowanymi. 
Postrzegam ustawę o gospodarce przestrzennej jako taką , która otworzyła drogę 
deweloperom. Nasze miasto jest zielone. Odniosę się do omawianego terenu – 
miałem wątpliwości czy ten teren zabudowywać. Na Komisji Skarbu Pan 
Prezydent nam to wyjaśniał. Mieliśmy informację, że ten budynek będzie 
niewielki. Przypomnę kluczową uchwałę dotyczącą strefy centrum. Gmina miała 
wówczas władztwo, ten teren mógł inaczej wyglądać, mogły być hektary terenów 
zielonych. Było zapotrzebowanie jakiejś firmy. Ci którzy głosowali wiedzą 
dlaczego tak zagłosowali. Byłyby te tereny zielone, ale ich nie ma. Sądzę, że 
byłoby zasadne, aby w tym miejscu powstał lokal gastronomiczny. Droga 
dojazdowa będzie od parkingu DH „Gwarek”. Dobrze, że dyskusja została 
wywołana, pokazuje jak kształtować miasto przestrzennie.  
 
Urszula Sobik 
 - Miałam nie zabierać głosu, ale przypominam kolejny raz, że jak budowało się 
Jastrzębie to nie była tu tylko glina. Były lasy , zagajniki, które pierwsze zostały 
wycięte pod bloki. Były pięknie tereny, które zostały wykorzystane pod 
górnictwo. Wracając do projektu uchwały to jestem za, aby teren przeszedł pod 
tereny handlowe. Jest to teren handlowy. Stwórzmy centra handlowe, a tam 
gdzie las niech zostanie las. Gdzie jest handel to niech się on rozwija,  a gdzie 
jest zieleń to o nią dbajmy.  
 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr II.5.2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
położonego przy skrzyżowaniu Alei Józefa Piłsudskiego i ul. A. Bożka w 
Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem C 96, została podjęta głosami: 
za – 18, przeciw – 1, wstrzymujących się - 0 

 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, położonych przy ul. Zamłynie, 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – pozytywna.  

 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? 
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Iwona Rosińska 
 - Od kilku miesięcy piszę interpelacje w sprawie drogi na tej ulicy. Czy jest 
szansa, aby oświetlenie i droga na tej ulicy powstała?  
 
Janusz Buda 
 - Szanowni Państwo, jest to wyjście naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców, bo 
to były tereny miejskie. Będzie uzbrojenie wykonywane. Kolejnym etapem będzie 
wykonywanie dróg, ale nie jesteśmy w stanie w jednym podejściu tego wykonać. 
Będzie to etapowane.  
 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr II.6.2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
przetargu nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój, położonych przy ul. Zamłynie, została 
podjęta głosami: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII.127.2016 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 27 października 2016r. w sprawie wygaszania zarządu 
Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego w Jastrzębiu-Zdroju nad mieniem 
komunalnym stanowiącym targowisko zlokalizowane na terenie Osiedla 1000-
lecia w Jastrzębiu-Zdroju, 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – pozytywna.  

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr II.7.2017 w sprawie  uchylenia Uchwały Nr XII.127.2016 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016r. w sprawie 
wygaszania zarządu Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego w Jastrzębiu-
Zdroju nad mieniem komunalnym stanowiącym targowisko 
zlokalizowane na terenie Osiedla 1000-lecia w Jastrzębiu-Zdroju, została 
podjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

 
Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
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Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego projektu zmian prawa ochrony 
środowiska.  

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – pozytywna.  

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? 
 
Łukasz Kasza 
 - Szanowni Państwo, chciałem zabrać głos w temacie tego projektu uchwały. 
Zapoznawszy się z projektem uchwały widzę, że ma raczej charakter takiej 
odezwy , apelu o charakterze politycznym. Sama treść uchwały nie ma takich 
typowych jednostek redakcyjnych jakimi cechuje się tekst prawny. Jest to apel, 
ale moje zdziwienie budzi to, że apel został dla nas napisany przez urzędników, 
Prezydentów. Jest to odwrócenie pewnych mechanizmów. Jeśli Rada Miasta ma 
wystąpić do kogoś z apelem to oczekiwałbym, żeby się apel u nas zrodził, a nie 
był nam przedstawiony przez inny organ. Wyrażam swoje daleko idące obawy. 
Jestem w samorządzie 6 lat i nie przypominam sobie tego typu uchwały i tego 
typu odwrócenia mechanizmu. Jeśli już miałoby to tak wyglądać, że Prezydent 
Miasta miałby pisać apele dla Rady Miasta, które mielibyśmy przyjmować to 
może skorzystajmy z tego, że zbieramy się na Prezydium Rady Miasta na które 
Pani Prezydent nie przychodzi chociaż jest to ogłoszone w harmonogramie i 
wówczas byłaby okazja do porozmawiania. Nigdy nie uciekamy od takich 
dyskusji. Uważam, że jest to próba wpisania w nasze usta czegoś co od nas nie 
wyszło, a może wyjdzie, zobaczymy w głosowaniu. Wyrażam publicznie swoje 
zdziwienie taką próbą. Zobaczymy czy ta próba się urzeczywistni.  
 
Janusz Buda 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo stronimy od wielkiej polityki, ale ona 
sama gdzieś do nas przychodzi. Jest to uchwała o charakterze intencyjnym. Wzór 
tej uchwały został nam przesłany z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach. Skąd to się bierze – w związku z 
tym, że planowane są zmiany tak jak wynika z treści uchwały, które będą 
odbierały znaczną  część autonomii  samorządom. To jest taki wniosek do 
Państwa. Przytoczę kilka argumentów. Dzisiaj w składzie władz WFOŚ decydują 
sejmiki województwa. Wybierają 7 osobowe Rady Nadzorcze, a te powołują 
zarządy. Większość mają przedstawiciele samorządu i organizacji 
pozarządowych. W związku z planowanymi zmianami WFOŚ będzie poza 
możliwością kontroli samorządów. Stąd przedstawiam Państwu uchwałę o 
charakterze intencyjnym. Wiem, że tego typu uchwała została przesłana do 
wszystkich samorządów na terenie województwa śląskiego.  
 
 
Lucyna Maryniak 
 - Mam prośbę do Przewodniczącego Rady Miasta – Kiedy ja coś mówię, żeby Pan 
Radny Piechoczek mi nie przeszkadzał. Dziękuję, że dbacie o nasze środowisko i 
o naszych mieszkańców. Chyba każdy z was oglądał  o smogu w Krakowie. Gdzie 
poszły pieniądze na ochronę środowiska Krakowa – Do ojca Rydzyka. Nie wiem 
jak będą Radni głosować , ale nie jest to żadną ujmą dla was ani dla miasta. My 
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teraz mamy nie mieć wpływu na to w jakim środowisku żyjemy? Dlaczego nasze 
dzieci jadą na „zielone szkoły”? To są jedyne dzieci, które jeżdżą.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Odniosę się do stanowiska. Nie powinno być to stanowisko tylko uchwała. Być 
może faktycznie zmiany w WFOŚ nie idą we właściwym kierunku, ale to jest 
dopiero początek drogi legislacyjnej. Nie chciałbym narzucać sposobu myślenia. 
Bardziej bym szedł w takim kierunku o którym mówił Pan Kasza. To powinien być 
apel, który może iść ze strony organu wykonawczego jak również apel 
przygotowany przez Radę Miasta. To nie jest rzecz pilna i myślę, abyśmy dziś tej 
uchwały nie podejmowali.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Proszę Państwa jestem V kadencję Radnym i tak kuriozalnego tekstu nie 
spotkałem. Jeśli to pisały osoby z WFOŚ to świadczy o jakości ich myślenia, 
pracy, języka. Cytuję – „Obawiamy się, że zmiany zawarte w ustawie spowodują 
chaos, zawirowania w pracy Funduszu”. Jak można coś takiego pisać i przesłać 
do Rady Miasta. Rozumiem, że mogą być różne koncepcje. Absolutnie nie 
zagłosuje za takim tekstem. To jest absurdalne i wykluczone, żeby pod tym 
tekstem podpisać się. Dziwię się Pani Prezydent, że skierowała uchwałę pod 
obrady Rady Miasta.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Przed chwilą był przykład Krakowa. WFOŚ przekazał 22 mln. zł dla Ojca 
Rydzyka. Odczytam ostatni akapit z uzasadnienia: „ Każde z województw ma 
swoją specyfikę i priorytety, które nie muszą się pokrywać ze specyfiką innych 
województw. W związku z tym istnieje zagrożenie przekazania środków 
finansowych wyłącznie na zadania priorytetowe z punktu widzenia administracji 
centralnej z całkowitym pominięciem zadań istotnych dla naszego regionu. 
Inwestycje te nie będą przynosiły żadnych korzyści i dodatkowo będą pogarszały 
aktualny stan województwa  w aspektach środowiskowych z powodu zaniechania 
czynności wykonania zadań najistotniejszych dla regionu.” Jeżeli my dzisiaj nie 
zagłosujemy to wydajecie wyrok na swoje wnuki. Nic nie stoi na przeszkodzie, 
aby zagłosować na tak, a Prezydium Rady  lub Komisja przygotuje kolejny 
projekt uchwały, który będzie wsparciem tego pierwszego.  
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo tak sobie myślę, że niezależnie od 
tego czy przegłosujemy projekt uchwały czy też nie to trzeba oddzielić dwa 
elementy o których Państwo mówicie, że jest to w kompetencji Prezydenta 
Miasta  - jest w kompetencji, jest do przyjęcia – nie jest do przyjęcia. Czy w tym 
co zostało napisane oprócz braku poprawności politycznej o  których Pan Sławik 
był uprzejmy powiedzieć. Niezależnie od tego jak Rada Miasta się zachowa to 
myślę, że pewne rzeczy jak zostały ustalone i tak ma być, to tak będzie. Na te 
rzeczy nie mamy wpływu.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Przypomnę, że Pani Prezydent Anna Hetman, która wywodzi się z Platformy 
Obywatelskiej zaprasza mieszkańców miasta Jastrzębie-Zdrój na spotkania – o 
mieście bez politykowania, a my otrzymujemy uchwałę, która jest uchwałą 
typowo polityczną. Jaki my mamy wpływ na cokolwiek. To Sejm podejmuje 
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ustawę , a nie Posłowie Prawa i Sprawiedliwości. Gdzie byliście Państwo z 
Platformy Obywatelskiej jak podejmowana była decyzja odnośnie śmieci. Mamy 
ustawę, która spowodowała, że za wywóz nieczystości płacimy nie 4 zł tylko 
ponad 10 zł. Gdzie byliście Państwo wtedy? To jest prosty przykład. Ustawa 
przygotowana przez Posłów Platformy Obywatelskiej spowodowała to, za wywóz 
nieczystości mieszkańcy płacą tyle i teraz płacą. Gdzie byliście wtedy Państwo z 
Platformy Obywatelskiej? Dziękuję.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Szanowni Państwo proszę zapytać dzieci co dowiedziały się o smogu i ochronie 
środowiska w przedszkolach i szkołach. Czy tam nauczyciele mówią o polityce? 
Czy uczą dzieci segregować śmieci? Od nich się powinniśmy uczyć, od naszego 
przyszłego pokolenia. To są dzieci nie związane z politykowaniem. Panie 
Przewodniczący – ma Pan małe dziecko. Niech Pan pomyśli czy Pan chciałby, aby 
pieniądze ze Śląska z ochrony środowiska poszły centralnie na inne regiony? 
Niech Pan sobie odpowie. Panie Andrzeju – Pan gdzie był jak były podnoszone 
stawki? Niech Pan przestanie ciągle łączyć animozje, które Pan ma z Górniczą 
Spółdzielnią Mieszkaniową do pracy w Radzie Miasta. Ja nie jestem mściwa, ale 
wreszcie  skonstruuje jakieś pismo  i dołączę do stowarzyszenia pokrzywdzonych 
przez Andrzeja Matusiaka. Jeżeli ja jako członek spółdzielni potrzebuję mieć 
ogłoszenie to piszę do zarządu lub idę na dyżur. Nie mówię o tym na forum Rady 
Miasta. Panie Andrzeju – powagi, szacunku. 
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, emocje nie są dobrymi doradcami. Myślałam, że się 
skupiamy na aspekcie ochrony środowiska i ewentualnych zagrożeń.  Widzę, że 
dyskusja idzie w całkiem innym kierunku. Nie przyszłam tutaj oskarżać nikogo. 
Cały czas kierujemy się dobrem miasta i jego mieszkańców. Bardzo często 
wygląda to na pozorne zainteresowanie. Życie sobie, działanie sobie. Może po 
tych dwóch latach co faktycznie my razem możemy zrobić. Co zrobić, żeby nie 
utrudniać pewnych działań. Dzisiaj wszyscy współczują PKM – trzeba im pomóc. 
Po co ten krzyk,  agresja. Trzeba przeanalizować swoje zachowanie, 
postępowanie.  
 
Piotr Szereda 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo cały czas słyszymy o smogu, a z nim 
nie walczymy. Pisałem interpelację w tej sprawie. Prosiłem o kontrolę Straży 
Miejskiej. Możemy podjąć uchwałę w tym temacie, ale tego nie robimy. 100 tys 
drzew nasadzonych przez spółdzielnię mieszkaniową nie uratuje nas przed 
smogiem jak pozwalimy palić w piecu mułem,  flotem, plastikiem. Zacznijmy 
walczyć z przyczyną. Miasto ma tyle zielni, a w pewnym momencie słyszymy, że 
miasto ma przekroczone wszystkie wskaźniki. To się do tej pory nie zdarzało. 
Cora więcej buduje się domów i powoduje to, że smog jest w mieście.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Jeżeli chodzi o ochronę środowiska to myślę, że mam dość dużą wiedzę na ten 
temat. Od kilkunastu lat po reformie uczę przyrody. Moje dzieci umieją 
zachowywać się ekologicznie. Kiedy studiowałam na wydziale nauk o ziemi i 
widziałam mapę skażenia środowiska przygotowaną przez Japończyków to na 
terenie Śląska zgodnie z legendą mapy, życie nie powinno istnieć. To nie jest 
problem dnia dzisiejszego ani wczorajszego. Teraz przechodzę do projektu 
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uchwały. Proszę zwrócić uwagę jakim językiem projekt uchwały jest napisany. 
Abstrahuję od polityki. Myślę że ucząc ekologii uczę niepolitycznie, ale zdanie z 
uchwały – „Rada Miasta wyraża głębokie zaniepokojenie zaproponowanymi przez 
grupę Posłów PiS  zmianami” – Po co to jest? Możemy wyrażać zaniepokojenie, 
ale z racji swojej nieświadomości ekologicznej. Myślę, że to byłoby do przyjęcia. 
Niestety projekt uchwały trąci polityką.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Czy mogę uzyskać formę zapewnienia, że Prezydium z Przewodniczącym Rady 
przygotują apel w tej sprawie? 
 
Łukasz Kasza 
 - W apelu otrzymaliśmy zagrożenie, że spowoduje to chaos i zawirowania. Na 
tym poziomie na pewno żadnego apelu nie będę wprowadzał. W Sejmie 
prowadzone są prace, konsultacje jest branżowa komisja i ustawodawcza, gdzie 
merytoryczna dyskusja się toczy. A my dostaliśmy kartkę papieru gdzie jest 
napisane – uwaga będą zawirowania. Teraz się dowiedziałam, że po części ten 
apel nie wyszedł od Pani Prezydent tylko od WFOŚ, który chce chronić status 
qwo. Ewentualnie zawnioskowałabym do WFOŚ o bardziej poważne 
przedstawienie argumentów. Też tego nie obiecuję.  
 
Józef Kubera 
 - Chciałbym przypomnieć, że w tym roku będziemy musieli podjąć uchwałę 
obciążającą mieszkańców naszego miasta. Od 1 lipca 2017r.  wchodzą bardzo 
duże opłaty za wywóz śmieci na wysypisko. Musimy spełnić wymagania unijne.  
 
Janusz Buda 
 - Możemy dyskutować, ale faktycznie gdzieś ten problem jest. Jak będziemy 
przesuwali organizacje czy fundusze do centrum to będziemy coraz  bardziej 
oddaleni. Pieniądze, które wpłacają nasze zakłady będą wypływały. Uznaliśmy za 
słuszne, aby Państwo się również z tym projektem uchwały zapoznali. Wiele osób 
z troską zastanawia się  jak to będzie funkcjonowało. 
 
Ryszard Piechoczek 
 - Przystępujemy do głosowania.  
 

Głosowanie Radnych nad uchwałą w sprawie stanowiska dotyczącego 
projektu zmian prawa ochrony środowiska: za – 4, przeciw – 14, 
wstrzymujących się – 2. 

Ryszard Piechoczek 
 - Stwierdzam, że Rada Miasta nie przyjęła projektu uchwały.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 
celowej dla podmiotów prowadzących niepubliczne żłobki i kluby dziecięce na 
terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
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Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Skarbu – pozytywna.  

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? 
 
Bernadeta Magiera 
 - Chciałam zabrać głos na temat tego projektu uchwały jako jedyna głosowałam 
przeciw temu projektowi uchwały i chciałam wytłumaczyć dlaczego. Wszystkie 
dzieci nasze są i nie jest wykluczone, że my tym dzieciom chcemy pomóc ,ale 
chciałam przybliżyć pewne fakty. Wnioskodawcy piszą, żeby dotacja na jedno 
dziecko wynosiła 400 zł w placówce niepublicznej.  Dzieci z publicznego żłobka 
mają dotację 200 zł. To Rada Miasta uchwała budżet miasta na 2017 rok i ciągle 
ten budżet burzymy. Jedną z wnioskodawców jest dyrektor Niepublicznego 
przedszkola „Mali pasjonaci” Pani Rosińska. Pani Rosińska sięga po środki 
publiczne wyższe niż przysługuje na dzieci z naszego miasta. Moim zdaniem jest 
to nieetyczne.  
 
Iwona Rosińska 
 - Zgadza się, jestem dyrektorem i poznałam bliżej specyfikę niepublicznych 
żłobków i klubów dziecięcych. Mieliśmy komisję Edukacji i Polityki Społecznej, na 
którą byli zaproszeni dyrektorzy niepublicznych żłobków, przedszkoli oraz 
klubików. Wszyscy dyrektorzy zwrócili się do mnie z prośbą, aby z taką 
propozycją wyjść. Klub Wspólnota Samorządowa przychylił się do tego. Przybliżę 
Państwu, krótką statystykę. Publiczny żłobek zabezpiecza tylko 105 miejsc. 
Zapotrzebowanie jest o wiele większe. W Jastrzębiu jest 153 miejsc żłobkowych. 
Tworzą się  małe klubiki malucha. Od stycznia klubiki wycofują ofertę bo im się 
to nie opłaca. Wszystkie nasze miasta ościenne udzielają takiej dotacji żłobkom 
niepublicznym, klubom jak również przedszkolom dlatego wystąpiłam za taką 
propozycją. Wiele mam boryka się z podjęciem pracy ponieważ nie mają gdzie 
oddać swoich dzieci. Wiem, że na dzień dzisiejszy w żadnym żłobku, klubie 
dziecięcym nie ma miejsc dla dzieci poniżej 3 roku życia. Wiem, że jest duże 
zapotrzebowanie i dlatego zwróciłam się z taka prośbą. Dziękuję.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Myślę, że do tej sprawy w przyszłym roku wrócimy. Chcemy dać tyle ile 
dajemy każdemu dziecku, ale nie teraz pod koniec roku kiedy budżet jest 
ustalony. Dlaczego te dzieci mają być uprzywilejowane? W przyszłym roku 
chcemy do tematu wrócić. Zwracam się z apelem do wnioskodawców o wycofanie 
tego projektu uchwały. Co z tego, że macie większość i przegłosujecie projekt 
uchwały skoro nie ma środków finansowych przeznaczonych na ten cel. 
Wnioskodawcy nie potrafili wskazać na komisji źródła finansowania tego projektu 
uchwały. To co mówi Pani Rosińska jest uzasadnione, ale dlaczego 400 zł dotacji 
i to w tym roku? Komuś trzeba będzie zabrać. Pan Klimczak już zaproponował   
remonty ulic.  
 
Józef Kubera 
 - Proszę Państwa uchwalaliśmy budżet w grudniu na rok 2017. Jestem za taką 
uchwałą, ale zagłosuję za nią pod koniec roku. Skąd wziąć te środki? W tej 
kwestii nie ma żadnej polityki. Idąc do wyborów zawsze uważałem, że zostaje się 
Radnym Miasta, a nie w imię  określonej grupy czy partii. Zwracam się do 
Państwa o odpowiedzialność za budżet miasta.  
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Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo mam wątpliwości natury prawnej. 
Chciałam zapytać opinię prawną Pana Mecenasa. Pojawiają się dwie kwoty – 
dotacja do publicznego żłobka 200 zł i 400 zł z projektu uchwały. Co na to 
Konstytucja? Jako członka Komisji Skarbu interesuje mnie wydatek o charakterze 
finansowym. Jest to zadanie związane z finansowaniem. Jakie konsekwencje dla 
budżetu miasta miałoby podjęcie tego projektu uchwały? W budżecie takiego 
zdania nie ma.  
 
Łukasz Kałusowski 
 - Podstawa prawna do podjęcia uchwały jest i wynika ona z przepisów. Jest 
fakultatywna. Rada Miasta ma możliwość podjęcia takiej uchwały. Trzeba sobie 
zdawać sprawę, że trzeba mieć na ten cel przeznaczone środki finansowe. Jeżeli 
chodzi o różne stawki to nie widzę w uzasadnieniu podstaw do zróżnicowania 
stawek. Jest pewna dowolność dana przez ustawę. Ciężko mi powiedzieć 
dlaczego są takie kwoty. Do tego, aby podjąć tego typu uchwałę trzeba mieć 
rozeznanie finansowe – ile będzie to kosztować budżet miasta? Nie wiemy ile 
inne miasta środków finansowych ponoszą w tym zakresie.  
 
Alina Chojecka 
 - Wcześniej spotkałam się z osobami, które były za  uruchomieniem tego typu 
placówek. Temat jest właściwy. Wydaje mi się, że we właściwej kolejności 
powinniśmy się tymi sprawami zajmować. Trzeba opracować  strategię, plan 
rozwoju placówek niepublicznych (żłobki, przedszkola) ponieważ wiemy, że te 
instytucje są nam potrzebne. Wydaje mi się, że to wszystko jest przed nami.  
Rozumiem, że aspekt finansowy i inne elementy Pan Prezydent nam przedstawi.  
 
Janusz Buda 
 - Szanowni Państwo również z Panią Prezydent jesteśmy za tym, aby takie 
udogodnienia były. Musimy do tego podejść odpowiedzialnie. Mówiliśmy dzisiaj o 
pieniądzach, które na różne zadania są potrzebne. Pozwoliłem sobie oszacować 
ile to przedsięwzięcie by nas kosztowało. W stosunku rocznym to kwota pół mln . 
zł. Musimy z całą odpowiedzialnością powiedzieć skąd weźmiemy środki na ten 
cel. Nie ma tych środków. Dziś musieliśmy podjąć uchwałę, aby 30 tys. zł 
dofinansować na powstanie drogi. Było pytanie, jakie rodzice ze żłobka 
publicznego ponoszą opłaty? W 2014 roku jest to 12 % najniższego 
wynagrodzenia. Jeżeli dziecko będzie chodzić pełny miesiąc to jest 240 zł plus do 
tego 5.50 zł  wyżywienie za dzień. Łącznie przy pełnym miesiącu to jest 360 zł. w 
2016 roku na żłobek przeznaczyliśmy kwotę 1 mln 170 tys. zł. z tego  
424 tys.157 zł to były wpłaty rodziców. Wkład miasta to jest 745 tys. 942 zł. 
Mamy 150 miejsc w żłobku, ale Pani dyrektor dokłada wszelkich starań, aby jak 
najwięcej rodziców mogło zostawić swoje dzieci w żłobku. Statystycznie Gmina 
ponosi koszty ok 5 tys. zł na dziecko. Cel jest słuszny, ale środków nie ma. Nie 
wiem jak technicznie to rozwiązać, trzeba wskazać środki. Jest  wiele problemów. 
Prosiłbym, abyśmy się poważnie traktowali i takich uchwał nie przedstawiali. Jest 
to droga donikąd.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Proszę Państwa ja jestem budżetówka, całe życie żyłam z garstki. Dzisiaj w 
dobie XXI wieku kiedy są prywatne szkoły to się wiąże ze środkami finansowymi i 
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standardem życia rodziców. Czy wszyscy rodzice, którzy dali dzieci do takich 
przedszkoli są osobami biednymi, którym trzeba z Urzędu pomóc?  Czy są to 
osoby, które stać na opłatę całomiesięczną. Patrząc na Państwa wypowiedzi nie 
mogę się z tym zgodzić, żeby wszystkie dzieci traktować jednakowo. Czy  nasze 
dzieci mają taki sam standard życia codziennego i strat w dorosłe życie? Czy jest  
równy? Na pewno nie. Jeżeli przychylimy się do takich propozycji to trzeba 
opracować systemowy program, żeby były uwarunkowania komu dotacja jest 
potrzebna. Nie może być tak, że obligatoryjnie wszystkim dofinansowujemy 
brakującą kwotę. Przypomnę, że wnioski do budżetu miasta składaliśmy do 31 
lipca.  
 
Skarbnik Miasta 
 - Proszę Państwa, nie bardzo wiem w jakim temacie ma być moja opinia. 
Wszystko zostało powiedziane. Nie ma wskazanej kwoty jaka miałaby być 
zabezpieczona w budżecie. Przejrzałem sobie uchwały, które były podejmowane 
wcześniej przez inne Gminy na terenie Śląska. Sprzed dwóch lat jest 
najwcześniejsza uchwała. Z tego co się orientuję po wejściu programu 500 + 
wszystkie Gminy , które planowały to robić po prostu z tego zrezygnowały. W 
sensie technicznym formalnie powinna być zmiana w budżecie miasta , a 
następnie taka uchwała. Proszę pamiętać, że jest to prawo miejscowe i wchodzi 
w życie 14 dni po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Woj. Śląskiego. W 
praktyce ogłoszenie następuje do tygodnia od wysłania do publikacji. Uchwała z 
początkiem lutego zacznie obowiązywać, ktoś złoży wniosek, a my w budżecie 
nie mamy środków na ten cel i są roszczenia. Uchwały, które były podejmowane 
przez inne Gminy były na wniosek zarządu z jednoczesnym zabezpieczeniem 
środków na ten cel. Proszę pamiętać, że to jest dotacja i wymogi muszą być 
spełnione. Na tym etapie tylko Prezydent ma możliwość przesunięcia środków. 
Trzeba znaleźć środki, które nie są zaangażowane. Muszą to być wydatki bieżące. 
Nie możemy przesuwać z wydatków majątkowych na wydatki bieżące. Odwrotnie 
tak.  
 
Szymon Klimczak 
 - Szanowni Państwo, chciałbym powiedzieć o 3 aspektach. Pierwszy aspekt to 
aspekt materialny. Młodzi ludzie, moi rówieśnicy wyjeżdżają z Jastrzębia m.in. 
dlatego, że gdzie indziej jest lepszy komfort pozostawienia dziecka w przedszkolu 
czy żłobku. Powinniśmy dyskutować na ten temat i myślę, że dobrze się stało, że 
taki projekt uchwały został wniesiony. Być może projekt uchwały  faktycznie 
zawiera błędy prawne, ale to nie nam oceniać. Jeśli tak jest faktycznie to oceni to 
nadzór prawny. Dziwię się czemu innemu. Projekt uchwały był omawiany również 
na poprzedniej Sesji i tak obserwuję, że wsparcie ze strony Pani Prezydent czy 
też Skarbnika Miasta było zbyt małe. Dlaczego w Jastrzębiu mamy właśnie taki 
styl uprawiania polityki, że jeśli coś jest……..to grubą kreską nie należy wspierać 
żadnej inicjatywy, pomysłu Radnych. Jeżeli mamy wątpliwości co do wysokości 
kwoty dotacji, czy też braku środków w budżecie  to pomóżmy Radnym wskazać 
źródło finansowania. Na tym etapie proszę żebyśmy szukali sposobu, a nie 
powodu.  
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący Komisji 
Skarbu znający procedurę uchwalania budżetu…… tyle, nic więcej nie powiem. 
Proszę Państwa za miesiąc pakietem będziemy podejmować uchwały w sprawie 
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przekształcenia szkół w związku z wprowadzeniem reformy edukacji. Wiem, że w 
budżecie miasta środki na to zadanie nie zostały zapisane. Interpelację w tej 
sprawię złożę. Dzisiaj Radni powinni sobie odpowiedzieć na pytanie – Jeżeli nie 
mamy takiego zadania zapisanego nie zgodnie z prawem byśmy to zrobili. 
Powiem Państwu, że na Komisji Skarbu jest nas 5 w tym 3 prawników, 2 osoby,  
nie są związane z tym zawodem. Jest opinia negatywna do omawianego projektu 
uchwały i 3 prawników głosuje za przyjęciem projektu uchwały. Dziękuję.  
 
Piotr Szereda 
 - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Radni i Goście. Mam przed 
sobą uchwałę Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój jeżeli chodzi o dofinansowanie i 
zróżnicowanie kwot , podobna sytuacja. W zeszłym roku uchwała podjęta. 
Zróżnicowanie zgadza się.  Jeżeli chodzi o sam projekt uchwały to są osoby, 
które chcą pracować. Miałem osoby u siebie w zakładzie pracy, gdzie podjęły 
pracę zgodnie ze zleceniem Urzędu Pracy, niestety po 2-3 miesiącach nie dały 
rady  bo nie miały opieki nad dzieckiem.  Dobrze, że jest publiczny żłobek, ale i 
tak co najmniej 50 miejsc brakuje. Powinny czekać miejsca w żłobku. Nie można 
porównać żłobka prywatnego do szkół prywatnych bo szkoły prywatne są dla elit. 
Do szkoły podstawowej publicznej każdy ma dostęp. Musimy znaleźć te 
pieniądze, żeby tą sprawę załatwić pozytywnie. Rynek pracy poprawia się, a 
kiedy rodzic chce iść do pracy to nie może. Program 500+ nie pomoże. Myślę, że 
znajdą się pieniądze. Nie będzie współpracy to takie uchwały będą przechodzić. 
Po to jest cały urząd i prawnicy, że jak Radny ma problem i musimy 
reprezentować wyborców to powinien mieć taką samą prawną obsługę jak 
Prezydent Miasta, a może nawet lepszą bo przychodzi bezpośrednio z miasta. 
Dziękuję.  
 
Iwona Rosińska 
 - Na dzień dzisiejszy w niepublicznych żłobkach są 104 dzieci i wiem, że jest 
duże zapotrzebowanie. Jeśli chodzi o kwestie formalne uchwały to posiłkowałam 
się m.in. uchwałą z Żor, która przeszła. W porozumieniu z prawnikiem drobne 
rzeczy zostały zmienione, nie były one żadnym uchybieniem. Dziękuję.  
 
Józef Kubera 
 - Zwracam się do Radnego Klimczaka – Panie Radny to nie jest tak do końca, że 
młode osoby uciekają z naszego miasta bo nie można się rozwijać. Mój syn też 
uciekł. Mieszka we Wrocławiu. W jedną stronę dzieci idą dwa km do szkoły. 
Proszę Państwa budżet nie jest z gumy. Panie Rady Szereda – jest Pan Prezesem 
spółdzielni mieszkaniowej i mam pytanie – Jeśli Rada Nadzorcza wystąpi do Pana 
z uchwałą, że trzeba wykonać jakąś rzecz, Pan nie ma pieniędzy i co Pan 
wówczas powie? Powie Pan proszę wskazać środki finansowe. Jeżeli zostanie to 
przegłosowane, odwoła się Pan do Sądu albo podniesie Pan fundusz remontowy 
bądź eksploatacyjny.  
 
Piotr Szereda 
 -W środkach wrażliwych każdy gospodarz powinien mieć rezerwę.  
 
Alina Chojecka 
 - Proszę Państwa rezerwa już została uszczuplona. Panie Przewodniczący 
chciałam przypomnieć Państwu Radnym, że to właśnie my  prawdopodobnie 
jednogłośnie podjęliśmy uchwałę w sprawie procedury uchwalania budżetu 
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miasta. Są wskazane terminy. Jeżeli pójdziemy tym tokiem myślenia to w 
zasadzie możemy zrobić wszystko. Po co ta procedura uchwalania budżetu? Cały 
czas zwracam uwagę na to, że trzeba będzie wskazać środki na wdrożenie 
reformy edukacji. Mówimy o odpowiedzialności za środki publiczne. Zachowajmy 
się jak poważni Radni, a nie tacy, którzy mówią, a nie wiedzą o czym.  
 
Piotr Szereda 
 - Wyjątkowo byłem przeciw budżetowi, aby mi nie zarzucano, że głosuję tak jak 
Pani Prezydent. Uważałem, że budżet jest źle skonstruowany i brakuje środków 
m.in. na żłobki.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo cieszę się, że nasze wypowiedzi idą 
do mieszkańców miasta. Byłam pełna uznania dla Pana Szeredy, kiedy mówił o 
porozumieniach społecznych i zajściu pod JSW. Kiedy się dowiedziałam, że 
poszedł z pensją na Święta Wielkanocne , a górnicy wrócili do rodzin bez pensji 
zmieniłam zdanie o Panu. Chciałam Pana zapytać  - dlaczego Radni nie słuchają 
tego co mówimy mając doświadczenie w Radzie Miasta. Dlaczego Pan nie słucha 
kiedy się mówi, że wszystko można w budżecie zmienić, ale musi się on 
zamknąć.  Czy Wy macie taką świadomość, że nie umiecie dograć budżetu. 
Ludzie, którzy tu pracują latami, słuchając naszych wniosków do budżetu  i 
interpelacji musieli ten budżet zamknąć w terminie i żeby miasto funkcjonowało. 
Jest program dla przedszkoli więc trzeba dać środki na przedszkola. Pan Matusiak 
chciał 1 mln. 200 tys. zł dla sportu. Pani Prezydent mówiła, że może dać  
1 mln. zł. Jak Pan Kolb dyskutował, że potrzebuje jeszcze 200 tys. zł. Zacznijcie 
kontrolować swoje wypowiedzi, uważać na Sesjach. Pani Radna Rosińska bardzo 
dobrze wiedziała, że są terminy składania wniosków do budżetu miasta  - do 31 
lipca od Radnych i do 30 czerwca od mieszkańców. Bierzcie przykład z 
Prezydentów, kiedy im zarzucacie, że są nieodpowiedzialni, nie umieją 
gospodarować miastem oni wchodząc na mównicę są opanowani, merytoryczni  
i spokojni. Mam taki sposób bycia, że jestem rogatą duszą.  Dlaczego nie 
słuchacie co się mówi-85 mln. zł miasto musiało zwrócić do budżetu centralnego. 
Tak jak mówił Pan skarbnik przejdziemy przez ten problem bezboleśnie i tak się 
stało. Jeżeli chodzi o przedszkola to nie jest prawdą co mówi Pan Klimczak, że 
młodzi uciekają. Można wszystko pod to podciągnąć. Jeżeli składaliście Państwo 
przysięgę to się tego trzymajcie i nie róbcie fałszywych problemów. Czytajcie 
prasę, dowiecie się co było zrobione na półmetku władzy, jakie były trudności, ile 
środków było pozyskanych. Dlaczego o tym nie mówicie? 16 lat był poprzedni 
Prezydent i też nie wszystko mógł zrealizować. Każde miasto ma większe 
potrzeby niż budżet. To nie jest żadną tajemnicą. Mam prośbę do Ryszarda 
Piechoczka – Jak występuje  Radny Matusiak i zaczyna mówić o polityce to tak 
mu zwracaj uwagę jak mnie to robisz.  
 
Piotr Szereda 
 - Chcę sprostować wypowiedź Radnej Maryniak, bo Pani rzuciła oszczerstwo.  
 
Elżbieta Siwiec 
  - Gdyby były miejsca w państwowych żłobkach nie musiałoby być prywatnych 
żłobków. Prowadzenie żłobków należy do zadań miasta. Kiedy głosujemy zmiany 
do budżetu to ja się cały czas zastanawiam czy to jest ten budżet , który 
ustalaliśmy. Nie pamiętam Sesji, żeby nie było zmiany do budżetu miasta.  
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W związku z tym brakuje mi konsekwencji Radnych. Inny budżet ustalamy, a 
inny głosujemy jako wykonany.  
 
Janusz Buda 
 - Szanowni Państwo schodzimy na argumenty niemerytorycznie tylko 
emocjonalne. Jeżeli zmieniamy budżet to z określonej przyczyny. Mówiono  że 
nie ma pomocy prawnej dostępnej – pomoc prawna jest dostępna tylko trzeba 
chcieć z niej korzystać. Wiele rzeczy jest słusznych, ale nie ma środków 
finansowych. Nie przeciwstawiajcie nas , że jesteśmy przeciwko temu. My 
odpowiadamy za ten budżet karnie.  
 
Piotr Szereda 
 - Pani Radna z Platformy Obywatelskiej  - w styczniu podczas strajków miałem 
wypłacone wynagrodzenie , które w 100% przeznaczyłem na akcje 
charytatywną. Niech Pani nie mówi społeczeństwu, że Szereda wziął pieniądze i 
pojechał sobie na święta. To z Platformy Obywatelskiej w czasie akcji 
protestacyjnej jeżdżą sobie na Maderę i odpoczywają. Razem z górnikami 
spędziłem wszystkie dni strajku. Dzięki moim pieniądzom przesłano paczki z 
Anglii do Lwowa. Proszę nie kłamać i upewnić się co kto zrobił. W tym momencie 
oszkalowała Pani moje nazwisko, że zabrałem sobie pieniądze. Mówię Pani Radna 
z Platformy Obywatelskiej, żeby nie wymieniać nazwiska.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Wracając do projektu uchwały  -  Czy dotyczy to jednej placówki czy kilku? 
 
Janusz Buda 
 - Mówię o ogólnej liczbie.  
 
Skarbnik Miasta 
 - Cieszę się, że Radny Markiewicz wrócił do merytoryki projektu uchwały. Widzę 
problem formalny. Przyjdzie moment do podpisania umowy, a my w budżecie nie  
będziemy mieli środków na ten cel jako Skarbnik odmówię podpisania umowy. 
Czy nie lepiej Pani Iwono przedyskutować temat z Panią Prezydent i wprowadzić 
ewentualnie jakąś kwotę, żeby zobaczyć o czym jest mowa. Boję się, że będzie 
wniosek podmiotu niepublicznego prowadzącego odpowiednią działalność, 
którego nie będziemy mogli zrealizować.  Zgodnie z prawem firma będzie miała 
słuszne roszczenia.  
 
Ryszard Piechoczek 
 - Bardzo proszę, żeby nie podchodzić emocjonalnie do tematu tylko 
merytorycznie.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Panie Szereda Pan powinien być wdzięczny, że ten temat wywołałam 
publicznie. Pan publicznie się przyznał, że przekazał pieniądze na cel 
charytatywny. Mieszkańcy o tym nie wiedzą, ja się dowiedziałam o tym od 
górników. Pan powinien być wdzięczny że mam odwagę poruszać trudne tematy. 
Dziękuję, że Pan się dzieli.  
 
Ryszard Piechoczek 
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 -  Z Panem Kolbem również przekazaliśmy środki na cele charytatywne w 
styczniu ubiegłego roku, ale to nie ma nic wspólnego z projektem uchwały.  
 
Iwona Rosińska 
 - Panie Skarbniku rozmawiałam z Panią Prezydent na temat projektu uchwały i 
Pani Prezydent powiedziała – Nie, bo nie ma środków. Na tym się rozmowa 
skończyła. Proszę mi powiedzieć w jaki sposób jeszcze mam rozmawiać z Panią 
Prezydent.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo jestem zaskoczony postawą 
niektórych Radnych, którzy nie pracowali przy tej uchwale, a cały czas blokują. 
Mówią, że są za , a jednak są przeciw.  Dla mnie jest to niejednoznaczne. Na 
ostatnim posiedzeniu Komisji Edukacji i Polityki Społecznej temat był omawiany. 
Mówiłem Pani Prezydent, aby przygotowała różnego rodzaju warianty skąd 
można wziąć środki finansowe. Jeżeli nie wiecie gdzie pieniądze znaleźć to 
proponuję sięgnąć po środki z materiałów promocyjnych. Możemy zrezygnować z 
materiałów promocyjnych. Proszę nie mówić , że to są dzieci od osób bogatych. 
Ludzie nie mają innej możliwości jak zaprowadzić dziecko do prywatnego żłobka 
po to, żeby iść do pracy. Czy jesteście Państwo za tym, żeby wspomagać rodzinę 
czy nie? Jeżeli są jakieś uchwały przygotowane przez Radnych Rady Miasta to 
zawsze jesteście na nie. Chciałem, żeby była przygotowana jakaś propozycja ze 
strony Pani Prezydent. Proszę Państwa my jesteśmy Radą odpowiedzialną 
zdajemy sobie sprawę, że środki trzeba skądś zabrać. Uważam, że uchwałę 
trzeba koniecznie podjąć. To zadanie jest Pani Prezydent skąd środki wziąć i 
przeznaczyć. Myślę, że Pani Prezydent jest osobą odpowiedzialną i w końcu wie o 
tym, że jak taka uchwała jest to pieniądze trzeba znaleźć. Prosiliśmy 
bezpośrednio Panią Prezydent. Mówicie Państwo czemu nie spotykacie się z Panią 
Prezydent, żeby porozmawiać. Była uchwała budżetowa i Pani Prezydent nie 
spotkała się z 9 Radnymi. Pani Prezydent spotykała się z innymi grupami tylko po 
to, żeby przegłosować uchwałę. Nie rozmawiała merytorycznie z nami w tych 
tematach. Termin składania wniosków jest do lipca, ale czy te wnioski są 
zrealizowane?  - Nie.   Dlatego my jako Rada Miasta przy uchwale budżetowej 
skupiamy się na rzeczach, które dla rozwoju naszego miasta są ważne. Czy Pani 
Prezydent spotkała się z przedsiębiorcami, którzy są na naszym terenie, żeby 
faktycznie się ich zapytać co trzeba było zrobić, żeby firmy mogły się rozwijać. 
Spotykam się. Od 21 listopada 2016 r. przedsiębiorca czeka na odpowiedź na 
pismo. Jeżeli chodzi o TBS Daszek  - był przedsiębiorca z Jastrzębia i co się 
okazało, że nie zainwestował w Jastrzębiu. Musiał iść inwestować gdzie indziej, 
dlatego, że nie mógł zainwestować w mieście 1,5 mln. zł. Dziękuję.  
 
Urszula Sobik 
 - Proponuję, abyśmy ostudzili trochę emocje bo zeszliśmy całkowicie z tematu. 
Rozgrzebywanie starych zaszłości nie ma sensu tylko podgrzewa atmosferę. 
Jeżeli chodzi o miejsca w żłobkach to jesteśmy za. Nawet jeżeli znajdziemy 
środki finansowe na ten cel , uchwała zostanie podjęta ,a do czerwca będziemy 
mieli np. 200 dzieci  to czy wystarczy nam na to pieniędzy? Jesteśmy za tym, 
aby żłobek czekał na dziecko. Czy to nie wywoła nam lawiny oddawania dzieci do 
żłobków w nieciekawej sytuacji finansowej.  
 
Alina Chojecka 
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 - Tak, odchodzimy od tematów zasadniczych. Pani Rada Sobik mówiła, żeby nie 
patrzeć w przeszłość, ale widocznie trzeba to opisać i pokazać bo hipokryzja nie 
ma granic. Proszę Państwa ja mówię tylko co my jako Rada Miasta uchwaliliśmy. 
Można było taką propozycję złożyć we wnioskach budżetowych. Nasz budżet nie 
jest z gumy? Czy zadaniem własnym Gminy, jest przygotowanie placówek 
oświatowych do wdrożenia oświaty – Jest. Podkreślam po raz drugi, że w 
budżecie miasta na to przedsięwzięcie środków nie mamy zapisanych. Do 
Radnego Matusiaka – Dyrektor każdej szkoły w każdym momencie może się 
zgłosić o dofinansowanie. Mnie tylko chodzi o to, żeby wszyscy mieli takie prawo. 
Możliwości finansowych nie ma na to, aby spełnić życzenia placówek, które 
chciałyby również w jakiś sposób wprowadzić coś nowego. Pan Radny podkreśla, 
że wszyscy jesteście za, a nie chcecie. Stoję na stanowisku, że Radny powinien 
przestrzegać prawa, które sam na tej Sali ustanowił.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Mam wniosek formalny o zakończenie dyskusji bo argumenty się powtarzają. 
Proszę również o 5 minut przerwy.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Proszę Państwa, każdy z dyskutujących ma rację. Być może, że popełniono 
pewne niedokładności. Powinien być skutek finansowy. Myślę, że my Radni 
jesteśmy odpowiedzialni. Nie jestem przeciw temu projektowi uchwały. 
Przemawiają do mnie argumenty Pana Skarbnika, że możemy się wplątać nawet 
w proces sądowy. Zwracam się do wnioskodawców – Czy można byłoby podjąć tę 
uchwałę z vacatio legis, żeby był czas na poszukanie środków finansowych.  
 
Janusz Buda 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Radni myślę, że dyskusję będziemy kończyć. 
Dopiero znaczymy realizacje budżetu miasta. To nie jest zła wola, bo o takim 
programie już wspominaliśmy. Chodzi o możliwości finansowe, których w tej 
chwili nie mamy. Jeżeli chcemy podjąć uchwałę to musimy wskazać skąd środki 
zabrać.  
 
Ryszard Piechoczek - Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
 - Ogłaszam 5 minut przerwy.  
 
P R Z E R W A 
 
 
 
Ryszard Piechoczek - Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
 - Kontynuujemy obrady. Dyskusja została zamknięta, żadnych wniosków 
formalnie nie ma. Proszę o sprawdzenie urządzeń i zalogowanie się. 
Przystępujemy do głosowania na projektem uchwały w sprawie określenia 
wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących niepubliczne żłobki i kluby dziecięce na terenie Miasta Jastrzębie-
Zdrój, 

 
Elżbieta Siwiec 
 - Proszę poczekać bo się nie zalogowałam. Zgłaszam reasumpcję głosowania.  
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Tadeusz Markiewicz 
 - Popieram wniosek Radnej, proszę o  reasumpcję głosowania.  
 
Ryszard Piechoczek - Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
 - Prosiłem o zalogowanie urządzeń. Głosowanie zostało zakończone.  
 
Łukasz Kasza 
 - Mówimy o głosie jednej Radnej.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Chciałam zgłosić, że głosowałam za projektem uchwały.  
 
Uchwała nr II.8.2017 w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania 
oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 
niepubliczne żłobki i kluby dziecięce na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój 
została podjęta głosami: za – 15, przeciw – 3, wstrzymujących się – 1. 

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Józef Kubera  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi osoby fizycznej, 

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała II.9.2017 w sprawie rozpatrzenia skargi osoby fizycznej, 
została podjęta głosami: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

Wiceprzewodniczący   Rady Miasta  - Ryszard Piechoczek  
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do niniejszego 
protokołu. 

Ad. 8 

Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta. 

Komisja nie zgłosiły żadnych wniosków.  

Ad. 9 

Sprawozdanie z działalności Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2016 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Andrzej Matusiak przedstawił sprawozdanie z 
działalności Rady Miasta za 2016 rok.  
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  

Andrzej Matusiak 
 - Myślę, że Prezydium Rady będzie musiało się dokładnej przyjrzeć 
zaświadczeniom, że ktoś nie brał udziału w Sesji Rady Miasta.  
 
Ad. 10 
 
Sprawozdanie z działalności Społecznej komisji Mieszkaniowej za 2016 
rok. 
 
Przewodniczący Społecznej Komisji Mieszkaniowej – Ryszard Piechoczek 
przedstawił sprawozdanie z działalności Społecznej Komisji Mieszkaniowej  
za 2016 rok. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  

Ryszard Piechoczek 
 - Chciałbym podkreślić, że mamy ponad 700 wyroków o eksmisję. Jest to 
alarmujące.  
 
Ad. 11 
 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w zakresie 
finansowania inwestycji przy ul. Szkolnej 5.  
 
Piotr Szereda przedstawił sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli w zakresie 
finansowania inwestycji przy ul. Szkolnej 5.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  

Ad. 12 

Wolne głosy i wnioski 

Andrzej Matusiak 
 - Szanowni Państwo chciałbym złożyć wniosek, który zostanie poddany pod 
głosowanie przez Radę Miasta. Wniosek brzmi następująco – Rada Miasta 
zobowiązuje Prezydenta Miasta do przygotowania na Sesję w miesiącu lutym 
2017 r. uchwały z projektem statutu Gazety Jastrząb. Przypomnę, że uchwała 
została uchylona przez Wojewodę z uwagi na to, że Gazeta „Jastrząb” od lat jest 
wydawana bez statutu. Uważam, że statut gazety jest potrzebny. Jak zostanie 
uchwalony statut to mam nadzieję, że znajdą się tam zapisy , które były ujęte w 
uchylonej uchwale. Jak nie będzie takiego statutu to uważam, że gazetę 
„Jastrząb” należy zlikwidować.  
 
Janusz Buda 
 - Gazeta jest zarejestrowana, posiada Redaktora Naczelnego i działa zgodnie z 
przepisami prawa.  
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Lucyna Maryniak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo kieruje swoją wypowiedź bardziej do 
mieszkańców naszego miasta. Z tej mównicy Pan Radny Matusiak powiedział, że 
przez pewną ekipę (polityczną) lokalny inwestor nie zainwestował pieniędzy w 
mieście.  To co my wiemy w Radzie tego na pewno nie wiedzą mieszkańcy. 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego miało budować bo takie są jego zadania 
statutowe. Aportem czyli za darmo otrzymało teren w centrum miasta. w 
ubiegłym roku znalazł się nasz rodzimy inwestor , który poniósł pewne nakłady 
finansowe i miał w tym miejscu budować apartamentowce.  Wówczas na Sesji 
wysłuchaliśmy Panią, która reprezentowała inwestora i byliśmy zaskoczeni, że 
jeszcze Rada Miasta nie podjęła kroków czy Gmina ma prawo pierwokupu i czy to 
uczynimy, a już inwestor poczynił wydatki. Dziwię się Panie Andrzeju, że  Pan tak 
pobieżnie mówi, bez odpowiedzialności. Dokąd Pan tak będzie robił. Już jest 
stowarzyszenie, które nazywa się pokrzywdzonych przez A.M. Wracam do TBS-u. 
Często widzę ogłoszenia na blokach, że ktoś sprzedaje mieszkania. Zapytałam 
wówczas , kto w tych apartamentowcach będzie mieszkał ? Jeżeli kogoś stać na 
apartamentowca to sobie wybuduje swoje „M”. Okazuje się, że do dzisiaj nie 
dociera do Pana Radnego Andrzej Matusiaka, że to było jedyne dobre 
rozwiązanie, żeby miasto w tym dobrym punkcie zachowało teren dla siebie. 
Pamiętam dyskusję na komisji dotyczącą terenu wokół garaży. Znowu Pan był 
przeciwny, żeby nie budował TBS garaży jako zarządca, dzierżawca  tylko 
sprzedać. Nie wiem czy do Pana to nie dociera, że jeżeli się sprzeda grunt to 
wpływ do budżetu jest jednorazowy. Jeżeli się coś……to ma się przez cały okres 
dzierżawienia dodatkowy grosz. Panie Andrzeju mam do Pana ogromna prośbę, 
że jak Pan zaczyna temat to niech Pan go wyjaśnia do końca. Nie chcę za Pana 
wyjaśniać. Bronie Pana skóry, po co? Może mi to przejdzie. Dziękuję.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Proszę Państwa jestem bardzo zadowolony, że powstało stowarzyszenie 
mojego imienia tylko była pomyłka bo miało być poszkodowanego A.M , a nie 
poszkodowanych przez A.M. Jeżeli chodzi o garaże, to trzeba mówić  od początku 
do końca w uczciwy sposób. Pytaliśmy czy była rozmowa ze spółdzielnią  
Jas-Mos? Dopiero na podstawie  informacji ze spółdzielni Jas - Mos, czy jest 
zainteresowana tym terenem, czy nie podejmiemy decyzję. Tylko tyle. Proszę nie 
przekręcać. Prawda jest taka jak mówiliśmy. Proszę sobie sprawdzić jak głosował 
Radny A.M i wtedy Pani będzie miała jednoznaczną odpowiedź. Jestem ciekawy 
jak będzie omawiany temat ul. Kaszubskiej jak Pani się zachowa i wszyscy 
pozostali Radni. Czy będziemy teren sprzedawać czy nie. Proszę mówić co się 
mówi, ale też tak robić.  
 
 
Lucyna Maryniak 
 - Jeżeli chodzi o Komisję Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu 
Terytorialnego gdzie wyszedł problem garaży. Panu ciągle zależy, żeby miasto 
pozbywało się gruntów. To jest Pana problem, że Pan nie rozumie , że lepiej 
dzierżawić . Jeżeli TBS otrzyma grunt pod garaże to jego majątek jest większy i 
jest on partnerem dla banku. Lepiej jak będzie jeden zarządca niż jak będą 
indywidulani właściciele tych garaży, którzy mogą się nie zgodzić, aby obok placu 
garażowały inne auta. Jeżeli będzie to grunt TBS to TBS będzie na tyle ugodowy, 
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że na pewno wyrazi zgodę. Natomiast jeżeli ktoś ma prywatny garaż w 
szeregowym połączeniu to się może nie zgodzić. Jeżeli TBS będzie budował w 
tym miejscu to zabezpieczy media.  
 
Legą Mirosław 
 - Szanowni Państwo jeżeli chodzi o ul. Gołębią tak jak Pan Prezydent Buda 
zapewnił będzie modernizowana. Będzie wykonane oświetlenie, droga, powstaną 
tablice informacyjne. Będzie to wykonywane etapami. Na koniec  proszę o 
zachowanie pokoju i spokoju, bo z pokoju wypływa spokój. Dziękuję.  
 
Elżbieta Siwiec  
 - Na przyszłość proszę, aby po wyłączeniu urządzeń do głosowania sprawdzić 
czy wszyscy są zalogowani. Jest to praktyką, ale dziś nam to umknęło. Drugi raz 
mi się to zdarzyło.  
 
Damian Gałuszka  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
 - Przechodzimy do głosowania wniosku  Radnego Andrzej Matusiaka  - Rada 
Miasta zobowiązuje Prezydenta Miasta do przygotowania na Sesję w miesiącu 
lutym 2017 r. uchwały z projektem statutu Gazety Jastrząb.  
 
Głosowanie Radnych: za – 13, przeciw – 1, wstrzymujących się – 2. 
 
Damian Gałuszka  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
 - Stwierdzam , że Rada Miasta wniosek przyjęła większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do niniejszego 
protokołu. 

Ad. 13 
 
Zakończenie obrad Sesji 
 
Damian Gałuszka  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
 - Zamykam obrady II Sesji Zwyczajnej Rady Miasta.  
 
 
Protokołowała  
Monika Dulewicz 
 
 
 
 

 

 

 

 


